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Juraj Droba 
 

Dobrý deň. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, dámy a páni, otváram 

VIII. pracovné zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja v tomto 

volebnom období a ako tradične, poprosím, aby sme povstali, začneme štátnou hymnou. 

Ďakujem, skôr, ako prikročíme k oficiálnej časti dnešného rokovania, dovoľte mi privítať medzi 

nami dnešných prezentujúcich sa, študentov našich stredných škôl. Vítam medzi nami 

prítomných zo Strednej odbornej školy záhradníckej, Gustáva Čejku z Malinova. Ako aj 

študentov zo strednej odbornej školy, Myslenická 1 z Pezinka. No a rovnako srdečne vítam aj 

zástupcov Domu sociálnych služieb pre dospelých z Báhoňa, Domova sociálnych služieb 

podporovaného bývania pre seniorov z Pezinka a napokon Domova sociálnych služieb 

MEREMA z Modry. Ak ste pri vstupe do vestibulu išli pozorne, tak ste si všimli, že naši 

prezentujúci sa hostia, priniesli so sebou široký výber, naozaj vydarených, vlastnoručne 

vyrobených vianočných dekorácií, je z čoho vyberať, ak máte chuť, čas a peniaze podporiť ich 

aj touto cestou, prispejeme spoločne na dobrú vec. Milú predvianočnú pozornosť ste si našli 

na stoloch od študentov, už spomínanej Strednej odbornej školy záhradníckej z Malnova a tiež 

od študentov Strednej odbornej školy gastronómie a hotelových služieb z Farského. 

O občerstvenie sa nám dnes postarajú zo Strednej odbornej školy hotelových služieb 

a obchodu na Pántoch 9, z Bratislavy. Ešte raz všetkých prítomných srdečne vítam. Dovoľte 

tiež, aby som upriamil vašu pozornosť na brožúru 365 dní na župe, ktorá vám bola dnes ráno 

rozdaná na stoly. Táto brožúra je odpočtom prvého roka našej spoločnej práce, vychádza 

z programového vyhlásenia, ktoré sme pred rokom prezentovali spoločne verejnosti. Na stole 

si môžete nájsť aj 12. číslo mesačníka Bratislavský kraj Pristúpime teraz už k oficiálnej časti 

nášho dnešného zasadnutia, ospravedlnenými sú pani poslankyňa Oráčová, pán poslanec 

Krúpa, pán poslanec Pátek a pán poslanec Gašparovič, a taktiež pán poslanec Fitz. Neskorší 

príchod avizovali páni poslanci Chren, Dolinay a Káčer. Konštatujem, že podľa prezenčnej 

listiny je z celkového počtu 50 poslancov zastupiteľstva momentálne prítomných 35 poslankýň 

a poslancov a to číslo, predpokladám, že ešte trošku  narastie. V súlade s touto informáciou 

je zrejmé, že zastupiteľstvo je spôsobilé a uznášať sa v zmysle zákona o samosprávnych 

krajoch. V zmysle článku VI bod 8 Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, zastupiteľstvo 

volí z poslancov troch overovateľov zápisnice. Prikročíme teda k voľbe overovateľov 

zápisnice. Predkladám návrh týchto poslancov: ako prvá je pani poslankyňa Zuzana 

Schwartzová, ako druhý je pán poslanec Peter Švaral a tretím je poslanec Juraj Jánošík. Má 

niekto z vás iný návrh? Ak nie, tak vás poprosím hlasovať, teraz. Prosím prezentujte sa 

a hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 1 (k voľbe overovateľov zápisnice) 
 

Poprosím technikov, aby zapli aj monitory, aby sme videli, ako prebieha hlasovanie. 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 34 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, takže návrh 

overovateľov zápisnice prešiel a stali sa nimi: pani poslankyňa Zuzana Schwartzová, pán 

poslanec Peter Švaral a pán poslanec Juraj Jánošík. Prosím, aby zaujali svoje miesta 

a v prípade nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia určujem za skrutátorov, 

v zmysle Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, našich technikov. Teraz poprosím 

prikročiť k voľbe návrhovej komisie. Predkladám návrhy na nasledovných poslancov do 

návrhovej komisie: pani poslankyňa Zuzana Aufrichtová, pani poslankyňa Lucia Vidanová 

a pán poslanec Marek Machata. Má niekto iné návrhy? Nevidím žiadne iné návrhy, prosím, 

aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  



Hlasovanie č. 2 (k voľbe návrhovej komisie) 

 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 37 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal 

a tým pádom návrhová komisia bola zvolená v zložení: pani poslankyňa Zuzana Aufrichtová, 

pani poslankyňa Lucia Vidanová a pán poslanec Marek Machata. Prosím členov návrhovej 

komisie, aby zaujali svoje miesta za pracovným stolom určeným pre návrhovú komisiu a určili 

si zo svojich radov predsedu, poprosím, aby ste si vzali aj hlasovacie karty. Pristúpme predtým, 

alebo počas toho, k schvaľovaniu nášho dnešného programu rokovania. V súlade so zákonom 

o samosprávnych krajoch a Rokovacím poriadkom BSK bol všetkým poslancom zaslaný návrh 

programu rokovania v pozvánke zo dňa 04. decembra 2018. Ako všetci dobre viete, na 

dnešnom zasadnutí máte predložený okrem iných materiálov aj Návrh rozpočtu BSK na roky 

2019 – 2021. Návrh rozpočtu sa už tradične a právom považuje za najdôležitejší schvaľovaný 

materiál roka, preto ste ho dostali výnimočne aj v tlačenej forme na stoly. Okrem toho si 

môžete na svojich stoloch nájsť aj Stanovisko hlavného kontrolóra BSK k Návrhu rozpočtu na 

roky 2019 – 2021. Pán hlavný kontrolór sa dnes ospravedlnil z účasti na rokovaní. V pozvánke 

na dnešné zasadnutie je uvedených 16 bodov rokovania, vrátane bodu Rôzne. V utorok 

11. decembra na pracovnom stretnutí predsedov poslaneckých klubov a predsedov komisií 

ste boli bližšie oboznámení aj s jedným novým bodom, ktorý nebol prerokovaný v komisiách, 

k jeho finalizácii a následne zaradeniu do dnešného programu rokovania prichádza na základe 

požiadavky z komisie školstva, športu a mládeže. Jedná sa konkrétne o bod č. 4 z pozvánky 

– Návrh zámeru na zriadenie Spojenej školy so sídlom Bratislavská 44, Malinovo. Takýto je 

teda náš návrh programu na VIII. pracovné zasadnutie Zastupiteľstva BSK. Pýtam sa, že či 

má niekto z poslancov ešte iný návrh programu rokovania? Keďže nevidím žiadny ďalší návrh, 

tak budeme hlasovať o takto prednesom návrhu programu. Hlasujte prosím teraz, prezentujte 

sa a hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 3 
 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 36 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Program 

rokovania VIII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja bol 

zastupiteľstvom schválený. Vážené panie poslankyne, páni poslanci, prechádzame teraz už 

k jednotlivým bodom rokovania. Aj dnes vás chcem poprosiť, zotrvajte na rokovaní až do jeho 

záveru, pokiaľ nemáte mimoriadnu nezastupiteľnú záležitosť. Neevidujem momentálne žiadnu 

požiadavku na skorší oddych z rokovania a opätovne vás prosím, aby ste vyťahovali 

hlasovacie karty zo zariadenia, ak sa vzďaľujete zo svojho miesta. Prejdeme k bodu č. 1. 

 

Bod č. 1 
 

Informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja s termínom 

plnenia november 2018. Panie poslankyne, páni poslanci, predmetný materiál máte pred 

sebou, poprosím pána riaditeľa úradu, Mariána Viskupiča, aby nám materiál krátko uviedol. 

 

Marián Viskupič 
 
Pán predseda, ďakujem za slovo. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, pred sebou 
máte materiál, ktorý predkladáme na každé rokovanie zastupiteľstva. Tentokrát sa jedná 
o odpočet plnenia uznesení s termínom november 2018. V prvej časti máte sumár splnených 
uznesení, v druhej časti dlhodobo plnených uznesení, štyri uznesenia si vyžiadali zmenu 



termínu plnenia z dôvodu technicko – administratívneho zabezpečenia plnenia uznesení. To 
je všetko, ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa páči. Neprihlásil sa nik, takže 
ukončujem rozpravu k bodu č. 1, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 
doručené spolu s materiálom. 
 
Hlasovanie č. 4 
 
Ďakujem, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. Konštatujem, že ZA hlasovalo 
37 poslancov, proti nebol nik, nikto sa nezdržal, konštatujem, že uznesenie k bodu 
č. 1 programu rokovania bolo schválené. Ukončujem bod č. 1 a otváram bod č. 2 programu. 
 
Bod č. 2 
 
Návrh personálneho obsadenia Etickej komisie Bratislavského samosprávneho kraja. 
O úvodné slovo k predkladanému materiálu poprosím riaditeľku odboru zdravotníctva, Janu 
Ježíkovú. Nech sa páči Janka, máš slovo. 
 
Jana Ježíková 
 
Dobrý deň. Rada by som predložila materiál personálneho obsadenia Etickej komisie. Etická 
komisia je odborný a nezávislý orgán, ktorý zriaďuje každý samosprávny kraj, aj Bratislavský 
samosprávny kraj, na základe paragrafu 5 zákona č. 576 z roku 2004 o zdravotnej 
starostlivosti. Komisia posudzuje etickú prijateľnosť projektov biomedicínskeho výskumu 
a etické otázky, ktoré vznikajú pri poskytovaní ambulantnej starostlivosti. Kladné posúdenie 
žiadosti etickou komisiu je podmienkou na schválenie biomedicínskeho výskumu. Čo sa týka 
zloženia etickej komisie, tak zákon definuje, aby mala minimálne piatich členov. Komisia 
Bratislavského samosprávneho kraja by mala mať navrhovaných 11 členov. Komisia sa má 
skladať z odborných zdravotníckych pracovníkov a z laikov, pričom laikov nemôže byť viac, 
ako odborníkov. Takisto zákon ukladá, aby v komisii mali zastúpenie aj stavovská medicínska 
organizácia. Pri navrhovaní členov sme oslovili odborné lekárske spoločnosti a Slovenskú 
lekársku komoru, takisto cirkvi a ktorí nám nominovali šiestich členov, zvyšných piatich sme 
navrhli my a prosím vás o podporu tohto materiálu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa páči. Neevidujem žiadnu 
prihlášku do rozpravy, takže ukončujem rozpravu a prosím návrhovú komisiu o prednesenie 
návrhu uznesenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 



Hlasovanie č. 5 
 
Ďakujem, konštatujem, že ZA hlasovalo 39 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 
Zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu 2 programu rokovania, týmto bod ukončujem 
a otváram bod č. 3. 
 
Bod č. 3 
 
Návrh na majetkoprávne vysporiadanie pozemku situovaného v katastrálnom území Modra 
dohodou o zrušení spoluvlastníctva a o vzájomnom vysporiadaní. Nech sa páči, s úvodným 
slovom k predkladanému materiálu vystúpi vedúci právneho oddelenia, pán Matúš Šaray. 
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, máte pred sebou materiál, 
ktorý rieši už z názvu ako vyplýva, vysporiadanie spoluvlastníckeho podielu, ktorý máme na 
jednom pozemku v katastri Modry, s tým, že to rozdelenie, alebo návrh rozdelenia zodpovedá 
presne spoluvlastníckym podielom, to znamená, každému bude fyzicky do vlastníctva, do 
výlučného vlastníctva, pripadať toľko metrov štvorcových, koľko mu pripadá podľa 
spoluvlastníckeho podielu k súčasnému pozemku. Požiadal nás ten spoluvlastník, on si chcel 
využívať svoju časť. Na základe stanoviska odboru dopravy si samosprávny kraj ponecháva 
časť pozemku, ktorá bezprostredne nadväzuje na vedľa ležiacu komunikáciu, ktorá je vo 
vlastníctve samosprávneho kraja, takže vieme ju v budúcnosti využiť v prípade, či už 
rekonštrukcie, alebo nejakých vecí, ktoré by sme tam potrebovali riešiť. Materiál prešiel 
v komisiách v podstate bez pripomienok, bol odsúhlasený, takže poprosím aj ja o jeho 
podporu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže neevidujem 
nikoho prihláseného do rozpravy, ukončujem ju a prosím návrhovú komisiu o prednesenie 
návrhu uznesenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 6 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 35 poslancov, nikto nebol proti, jeden poslanec sa zdržal 
hlasovania. Zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu č. 3 programu rokovania, týmto ho 
ukončujem a otváram bod č. 4. 
 
Bod č. 4 
 
Návrh zámeru na zriadenie Spojenej školy so sídlom Bratislavská 44 v Malinove. O úvod 
k predkladanému materiálu poprosím pán riaditeľ odboru školstva, pána Igora Urbančíka. 
 
 
 



Igor Urbančík 
 
Ďakujem. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, dovoľujeme si predložiť stručný 
návrh zámeru na vytvorenie Spojenej školy so sídlom v Malinove. Predložený návrh je 
výsledkom dohody Bratislavského samosprávneho kraja, ktorý je zriaďovateľom Strednej 
odbornej školy záhradníckej v Malinove a obce Malinovo, ktorá je zriaďovateľom Základnej 
školy so sídlom na Školskej ulici 11 v Malinove. Našim cieľom je zachovanie stredného 
odborného vzdelávania v obci a zároveň zlepšenie kapacitných a priestorových podmienok 
pre žiakov základnej školy, ktorá bude tak môcť poskytovať vzdelávanie ako plno 
organizovaná základná škola v prvom až deviatom ročníku. Na základe zámeru bude 
zriaďovateľom Spojenej školy Bratislavský samosprávny kraj a sídlo školy bude v budove na 
Bratislavskej 44, ktorá je vo vlastníctve BSK. Spojená školy však bude využívať aj priestory 
súčasnej Základnej školy na Školskej a Višňovej ulici. Podmienky fungovania Spojenej školy 
a užívania budú upravené v Dohode o zriaďovateľovi, medzi BSK a obcou Malinovo 
a následne aj v nájomnej zmluve, ktorá bude podpísaná s novozriadenou školou a obcou 
Malinovo. Možno, že niektorí z vás vedia, že už v súčasnosti Základná škola v Malinove 
využíva časť v Strednej odbornej škole, tento zámer predkladáme preto, aby sme dosiahli ešte 
lepšie jeho spoločného využívania priestorov obidvoch škôl a veríme, že je to jeden z prvých 
zámerov takýchto, ktoré budeme predkladať do budúcnosti, počítame a v tejto chvíli máme 
rozpracované aj zámery v Petržalke a prípadne aj v ďalších obciach v Bratislavskom kraji. 
Návrh na vytvorenie Spojenej školy bol prerokovaný a schválený obecným zastupiteľstvom 
obce 5. novembra 2018 a bol zároveň už dvakrát prerokovaný a predbežne aj máme na ňom 
dohodu s novozvoleným starostom obce Malinovo, pánom Eugenom Janíkom. Novozvolené 
zastupiteľstvo by o jeho zámere malo rokovať budúci pondelok. Uchádzame o vašu podporu 
pri schválení návrhu, následne budeme realizovať kroky v zmysle legislatívy tak, aby 
1. septembra mohla začať fungovať Spojená škola Malinovo. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu 
prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh 
uznesenia k bodu č. 4. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem, teraz prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 
 
Hlasovanie č. 7 
 
Ďakujem, konštatujem, že ZA hlasovalo 39 poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal. 
Zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu č. 4 programu rokovania, ukončujem ho a otváram 
bod č. 5. 
 
Bod č. 5 
 
Plnenie Akčného plánu Úradu Bratislavského samosprávneho kraja pre implementáciu 
Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Bratislavského samosprávneho kraja 
na roky 2014 – 2020. S úvodným slovom vystúpi pani riaditeľka Barbora Lukáčová, riaditeľka 
odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov, nech sa páči Barbora, máte slovo. 
 



Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem pekne. V zásade hovoríme o dokumente, ktorý determinuje zároveň aj návrh 
rozpočtu, ktorý bude prezentovať pán Ing. Bošňák. Nutné povedať je, že akčný plán je naozaj 
plánom, ktorým úrad vo svojej kompetencii a vo svojich strategických projektoch prispieva 
k naplneniu, tak ako názov hovorí, k cieľom PHSR. Akčný plán už dlhodobo pripravujeme nie 
len z pohľadu úradu, ale aj z pohľadu priorít poslancov a tie novinky, ktoré prinášame tohto 
roku je, v prvom rade, grafické, ale aj technické zjednodušenie akčného plánu tak, aby bol 
naozaj vykonávateľný a prehľadný a aj pre vás, aby slúžil ako nastroj na kontrolu naplnenia 
politických priorít a je určite zrkadlom konkrétnych úloh, ktorými sa budú napĺňať politické 
priority, ktoré boli schválené, alebo ku ktorým sa prihlásili jednomyseľne v zastupiteľstve, 
v podobe jeho 50 členov v marci tohto roku. Dôležité je povedať, že akčný plán, jeho návrh 
a potom aj celkovo pripomienky sme prebrali s každým politickým klubom s tým, že ešte sme 
potom prijali niekoľko písomných pripomienok, ktoré boli samostatne riešené s jednotlivými 
klubmi, ktoré vyjadrili svoje pripomienky. Dôležitou informáciou je, ešte z toho technického 
hľadiska a metodického, že do akčného plánu pribudol jeden zásadný stĺpec, ktorý hovorí aký 
je nárok na konkrétny rozpočet, čiže naozaj, teraz už máme absolútne skĺbenie týchto dvoch 
dokumentov. Samozrejme, každé tri mesiace budeme pred vás predstupovať s odpočtom 
akčného plánu, kde presne uvidíte, ktorý a ako sa plní kľúčový krok, čiže, kto bol za neho 
zodpovedný, aký má nárok na financovanie, či boli všetky jeho úlohy splnené, predovšetkým 
verejné obstarávanie, či už z pohľadu projektanta, alebo realizátora a v akom stave je 
konkrétna jeho realizácia, ako sa mu darí. Čiže z mojej strany asi toľko, nech sa páči, ak sú 
akékoľvek otázky. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne pani Lukáčovej a teraz otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 
Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a ....... nevidím vás na 
obrazovke, už áno, čiže s faktickou poznámkou, nech sa páči, pani poslankyňa Hudáková. 
 
Mária Hudáková 
 
Faktickú poznámku k akčnému plánu a to konkrétne k bodu doprava. Spomínala som to už aj 
komisiách, tam, keďže nedochádza k nejakému dodržiavaniu harmonogramu od ostatných 
zúčastnených, čo sa týka stavby štvrtého pruhu D1, či rozširovanie starej seneckej, 
spojazdnením križovatky Triblavina, my si v podstate plníme svoje nejaké záväzky a tým, že 
sa táto križovatka spojazdní, my momentálne nevieme, aká dopravná situácia bude na D1 
a podľa odhadov, alebo teda, je nesporné, že tie ostatné strany svoje termíny nedodržia, 
upozorňujem tu na veľké nebezpečenstvo, že dôjde k dopravnému kolapsu na D1 a smer 
Senec bude v podstate odrezaný od Bratislavy, pretože používame starú Seneckú cestu a D1, 
vieme aká je zlá situácia na starej Seneckej a na D1 a spojazdnením tohto to bude ešte horšie 
ako je to teraz. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem, nech sa páči, o reakciu prosím pani Lukáčovú. 
 
Barbora Lukáčová 
 
My sme naozaj dlhodobo, alebo dlhšie debatovali aj s pani poslankyňou o tejto veci a možno 
asi aj pre ostatných poslancov treba povedať, že táto debata sa viaže k dvom projektom, viaže 
sa k téme, ktorá hovorí o Triblavine a viaže sa k téme, ktorá hovorí o absolútnej priorite pre 
Malokarpatsko, ktorá je dlhodobo vnímaná aj zo strany zastupiteľstva Bratislavského kraja, už 
dnes, cez dve volebné obdobia, to je obchvat Pezinok – Modry Kráľová s napojením cez 
obchvaty Grobov. Čiže, my vnímame križovatku Triblavinu ako technické miesto, kde ideme 



napojiť práve obchvat Grobov, viete, že sme ho rozdelili do niekoľkých fáz, takže možno len 
veľmi stručne povedané, už dnes sme v stave, že podaná žiadosť o územné rozhodnutie 
v prvej časti a to od Triblaviny, Teplým prameňom a pokračujeme potom ďalej cez kataster 
slovenských Grobov a smerom na napojenie sa na 502/2, čiže v tomto smere my vnímame 
Triblavinu ako uzol, ako uzol, ktorý je dlhodobo schválený v územnom pláne, ako uzol, ktorý 
nám aj predurčuje sa napojiť cez regionálnu cestu smerom tzv. koridor TNT, čo sú v našom 
prípade diaľnice. Takže toto je náš postoj, ktorý je, myslím si, že dlhšie v kontinuite územných 
plánov VÚCky, akokoľvek kedy bola debata o Triblavine a rozširovanie 1/61. Je to náš tak 
technický, rozvojový, ako aj politický záväzok voči Malokarpatsku, ktorý dlhodobo plníme. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem, s faktickou poznámkou je pripravená pani poslankyňa, vicežupanka Ožvaldová. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem za slovo pán župan. Vážená pani poslankyňa, v pondelok o 10.30 máme stretnutie 
na NDSke s pracovníkmi, kde tak, ako hovoríte, aby došlo ku koordinácii našich prác, tak župy, 
ako aj NDSky, pokračujeme v rozhovoroch a samozrejme v zosúladení tých vecí, ktoré sú 
potrebné na to, aby nenastal kolaps. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem za reakciu formou faktickej poznámky, pani poslankyňa Hudáková. 
 
Mária Hudáková 
 
Ja len tu vopred upozorňujem, aby tieto práce boli skoordinované tak, aby či štvrtý pruh D1, či 
D4 R7, tieto veci boli hotové v tom čase, kedy my spojazdníme križovatku Triblavina a aby 
autá, ktoré prídu zo smeru od teda Grobov, ale aj z druhej strany z logistických centier, 
nezahltili D1 tak, že my zo Senca sa už do Bratislavy nedostaneme, upozorňujem na toto 
dopredu. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem 
a odovzdávam teraz slovo návrhovej komisii, aby predniesla návrh uznesenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne, návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem, poprosím, aby ste sa panie poslankyne, páni poslanci prezentovali a hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 8 
 
Ďakujem, konštatujem, že ZA hlasovalo 35 poslancov, proti nebol nikto, zdržali sa štyria 
poslanci, alebo poslankyne. Uznesenie bolo schválené a ukončujem bod č. 5 programu 
a otváram bod č. 6 programu. 
 
 



Bod č. 6 
 
Informácia o rozpočtovom hospodárení Bratislavského samosprávneho kraja za obdobie od 
01. 01. 2018 do 30. 09. 2018, poprosím riaditeľa odboru financií, Ivana Bošňáka, aby vystúpil 
s úvodným slovom k predkladanému materiálu, Ivan, nech sa páči, máš slovo. 
 
Ivan Bošňák 
 
Dobrý deň, dobré ráno prajem. Toto je prvý z troch materiálov, ktoré sa týkajú financií. Myslím, 
že tu dokážeme byť veľmi stručný. Podobne ako na komisiách, len skonštatujem, že za trištvrte 
roka nemáme žiadne prekvapenia, ktoré by sme museli doniesť do vašej pozornosit, o ktorých 
by sme nevedeli, neupozorňovali sme na ne predtým, po dvojkvartálnom hospodárení. Jedien 
dve veci, ktoré budú potom v ďalšom programe, ktoré vyplynuli z trištvrte ročného 
hospodárenia, potrebujeme ich upraviť v rozpočte na celý rok, sú náklady na Slovak Lines 
v kapitole doprava a v kapitole komunikácia, potom jedna úprava rozpočtu pri výdavkoch 
RCBAčky, Regionálnej správy ciest Bratislava, tak kapitálové ako aj v bežnej časti. Ja myslím, 
že to hospodárenie sa vyvíja veľmi dobre vďaka dvom veciam, daňové príjmy v celej 
samospráve, či obce, mestá, alebo mestské časti a rovnako aj samosprávne kraje, je vyššie 
to plnenie, ako sme predpokladali v rozpočte, sme tomu radi, bude to asi pokračovať aj 
v ďalších rokov. A na strane výdavkov sa snažíme veľmi efektívne a hospodárne vynakladať 
peniaze len tam, kde treba, alebo teda došlo k nejakým šetreniam vďaka verejnému 
obstarávaniu, alebo renegociácii zmlúv, takže to je za mňa všetko, trištvrte ročné hospodárenie 
doporučujem schváliť, zobrať na vedomie a od neho sa bude odvíjať potom ďalší materiál, je 
úprava rozpočtu na celý rok 2018. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem pánovi Bošňákovi, otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže 
neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, ukončujem ju a poprosím návrhovú komisiu 
o prednesenie návrhu uznesenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 9 
 
Ďakujem veľmi pekne, ZA hlasovalo 37 poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal. 
Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu č. 6 programu rokovania, týmto 
ukončujem bod č. 6 a otváram bod č. 7. 
 
Bod č. 7 
 
Návrh na II. zmenu rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja v roku 2018 a materiál nám 
opäť priblíži a predstaví riaditeľ odboru financií, Ivan Bošňák. 
 
Ivan Bošňák 
 
Ďakujem pekne. V úvodnom slove k tomuto materiálu poviem to, čo sme radi, že je to len 
druhá úprava rozpočtu, to znamená, nezaťažujeme vás mohutnými úpravami rozpočtu na 



každom zastupiteľstve, čo vychádza z toho, že sme asi všetko predpokladali v tom rozpočte, 
aj táto druhá úprava je celkom v hodnote 1,9 milióna. 1,9 milióna na úkor vyšších daňových 
príjmov ideme rozdeliť jeden milión pre Slovak Lines a 900 tisíc pre RCBA. Teraz k tomu 
Slovak Lines, sme v doprave, v Bratislavskom kraji sme mali veľa diskusií na komisiách 
prebiehajú samozrejme stretnutia aj v regi´onoch, v podstate na týždennej báze, myslím si, čo 
sa týka roku 2018, tak sme na konci, vieme veľmi presne odhadnúť náklady, ktoré Slovak 
Lines z titulu navýšenia tejto prevahy bude mať vo svojich výkazoch. My sme povinní z titulu 
zmluvy, ktorú máme uzavretú a môžeme diskutovať o tom, či je dobrá, alebo zlá, alebo by 
mohla byť lepšia. Ten, ktorý musí zaplatiť dotáciu na dopravu občanov Bratislavského kraja, 
samozrejme so Slovak Lines rokujeme a dávame si odôvodniť všetky zvýšenia, takže to, 
k čomu došlo vďaka zmene systému tvorby grafikonov tej dopravy autobusmi v kraji. Môžem 
povedať, že tak nárast počtu autobusov, ako aj nárast počtu vodičov, samozrejme k tomu 
zavedenie príplatkov, smeny, víkendy, večery a sviatky, spoje do vzdialených obcí ráno 
a večer nad rámec toho, čo bolo a samozrejme aj hustejšie, spôsobili, že tie náklady tohto roku 
sa vyšplhajú na sumu 18 miliónov euro. Veľmi podobnú sumu predpokladáme aj na budúci 
rok, v rozpočte na budúci rok už budeme kryť len výdavky budúce roka, takže 
nepredpokladám, že v nejakej veľkej miere by sme mali ešte doplácať na niečo z roku 2018. 
Som pripravený samozrejme aj na diskusiu, ale dúfam, že všetky veci sme už adresovali, my 
sa samozrejme snažíme v tom vzťahu so Slovak Lines dostávať bežné dáta za posledný 
mesiac tak, aby sme tie trendy vedeli nie len pochopiť, ale aj vyhodnotiť a v prípade, že by tam 
hrozili nejaké vyššie náklady, tak vám to dali na známosť. Jedno, čo som možno, kilometer 
nás stojí asi 1,20, vodič na hodinu nás stojí asi 13 euro, nie sú to myslím prekvapivé sumy, ja 
verím, že ten komfort sa bude zlepšovať a toto budú rozumne vynaložené peniaze. Čo sa týka 
kapitoly, toto je skutočne najvyšší jedno rázový výdavok, respektíve výdavok voči tretiemu 
subjektu, ktorý BSK má. Z 88 miliónov daňových príjmov, 18 miliónov ide na autobusovú 
dopravu v kraji, takže je hodné našej pozornosti, nie presne sa to dá vždy odhadovať 
v rozpočtoch a vzhľadom na tú zmenu v grafikonoch, ktorú sme si prešli, tak je tu zmena 
rozpočtu, nie je to na poslednú chvíľu, je to v čase, keď oni vedia odhadnúť aké náklady s tým 
budú mať, takže jeden milión. V prípade RCBAčky dobiehame to, čo sme nedobehli 
v roku 2017, objednané výkony, či už bežné, pri správe a údržbe ciest, alebo kapitálové, ktoré 
sme naťahovali a oni nám nemohli fakturovať, my fungujeme na cash báze v rozpočtoch 
minulý rok, tak tento rok trošku dobiehame, je to organizácia, ktorú konsolidujeme, tak to nie 
je úplne tretia strana, kde peniaze odídu, my sme majoritným vlastníkom RCBAčky, takže 
posúvame si trošku peniaze z ľavého vačku do pravého, tá RCBAčka je treťou stranou, ale je 
zriadená zo zákona, musí sa nám starať o správu, údržbu, je to náklad, o ktorom budeme 
hovoriť v budúcnosti a v budúcich mesiacoch, momentálne potrebujeme 900 tisíc posunúť 
RCBAčke, aby aj splatnosť ich faktúr nadobudla nejaké normálne parametre a nebol tam tlak 
zo strany ich dodávateľov. Samozrejme tlačíme ich do toho, aby si brali úver, oni majú 
kontokoreň, takže ten cash full je vybilancovaný z dvoch strán, aj z banky a potom od nás. 
Rovnako vás poprosím o schválenie, myslím, že sme všetko prebrali. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, keďže neevidujem žiadnu 
prihlášku do rozpravy, ukončujem ju a prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 
uznesenia. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenia tak, ako vám bolo 
písomne doručené spolu s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne, prosím prezentujte sa a hlasujte teraz. 



Hlasovanie č. 10 
 
Ďakujem, konštatujem, že ZA hlasovalo 34 poslancov, proti nebol nik, zdržali sa tri poslankyne, 
alebo poslanci a konštatujem, že zastupiteľstvo uznesenie k bodu č. 7 schválilo. Ukončujem 
bod č. 7 programu a otváram bod č. 8. 
Bod č. 8 
 
Návrh rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2019 – 2021, vážené panie 
poslankyne a páni poslanci, kľúčový materiál roka nám priblíži do tretice pán Ivan Bošňák. 
 
Ivan Bošňák 
 
Teraz, aby mi fungovala technika, tak asi budem musieť ísť dopredu, nechcem byť front runner, 
na to je tu pán Greksa, ktorý vystupuje pred pódiom, ale, aby som to vedel ovládať. Takže 
rozpočet na roky 2019 – 22. Ja môžem povedať, že máte pred sebou dobrý rozpočet, dobrý 
rozpočet tak tým, že obsahuje všetko, čo by mal obsahovať, ale aj tie čísla sú skutočne také, 
aké by ste chceli mať, či už vo vlastnej domácnosti, alebo tí, čo ste v obciach, mestách, 
mestských častiach, tak tam v tej vašej menšej jednotke. Je to na tri roky, ale sústreďme sa 
len na ten najbližší rok, my skutočne nemáme krištáľovú guľu, aby sme vedeli predpokladať, 
že čo bude za horizontom roku 2019. V roku 2019, či už v súvislosti s Brexitom, alebo 
s čímkoľvek, čo sa môže udiať na finančných trhoch, tak na tej strane príjmov, tam môžeme 
vyhodnocovať riziká, ale nevieme, že čo sa stane, každopádne upozorňujeme na to, že sa 
môže niečo stať a v tom prípade tie bežné príjmy, ktoré krásne rastú, lebo všetky peniaze, 
ktoré sa vyberú na daniach od pracujúcich a od SZČO (samostatne zárobkovo činné osoby), 
teda živnostníkov, idú do samosprávy, tak samozrejme rastú, lebo tí živnostníci a tých 
zamestnaných je viacej a platia daní viac a viac. Nárast medzi rokmi 2018 – 2019 je a toto je, 
že brutálny, tých 13 miliónov v príjmoch, to je veľa, predchádzajúce roky sme také nárasty 
nemali. Celkový vývoj príjmov a to som hovoril, zapamätajte si dve tri čísla, na budúci rok 
daňové príjmy stovka, o 9 miliónov, alebo o 10 % viacej ako tohto roku, to je výnimočný skok. 
51 na grantoch a transferoch, to je dostaneme principiálne na školstvo, opäť relatívne veľký 
skok, súvisí s tým, že učitelia dostanú o 10 % viacej na tarifných platoch. No a potom 
nedaňové príjmy zostávajú niekde pod 10 miliónmi. Takže výborné čísla, ďakujeme všetkým, 
ktorí nám prispievajú, lebo my žijeme z toho, čo nám buď odovzdajú občania, alebo to dá štát 
na školy. Ako s tým ideme hospodáriť. Bežné výdavky razantný náraz v roku 2019, súvisí to 
aj s tými platmi, ktoré musia ísť do štátnej správy, či už DSSky, alebo školy, alebo potom 
nakoniec aj pracovníci úradu, takže tam vidíte nárast príjmov. V tých ďalších rokoch už 
nepredpokladáme také razantné nárasty. Dôležitá je aj tá očakávaná skutočnosť v roku 2018, 
ktorú teraz už vám predkladáme, na rozdiel od minulosti, alebo od praxe v slovenskej 
samospráve. Asi tak, ako by to malo dopadnúť, takže to je relatívne číslo, aj tam tá 136 je 
oproti minulému roku s výrazným nárastom. Kapitálové výdavky súvisia s našimi investíciami, 
do ktorých sa púšťame, no skúste si pozrieť rok 2016 – 2017, to sú skutočnosti, tá očakávaná 
skutočnosť v roku 2018, tá je tiež reálne číslo. V tom je sedmička, Senec – Pezinok, ktorá 
prišla od štátu, ale aj bez tej sedmičky, by to bola dvadsiatka, ja rovno poviem, že na rok 2019 
sú plánované investičné výdavky, ktoré sú na úrovni kumulovaných rokov 2015, 2016, 2017. 
Takže, tie čísla sú veľké, keď si ktorýkoľvek z rokov 2018, 2019 až 2021, dáte tri roky dokopy, 
tak je to 100 miliónov. To znamená, župa má, je asi 200 miliónová firma, čo sa týka príjmu 
a výdavkov, z toho investičné výdavky asi niečo vyše 30 miliónov. Veľký program, veľa vecí 
urobíme, veľa vecí chceme urobiť, niektoré z nich sú mohutné, veľké projekty, tri štyri päť 
miliónové COVPčky, divadlá, takže máte sa na čo tešiť, nie všetko vieme v roku 2019 dokončiť. 
Čo sa týka bilancie toho bežného účtu, som rád, že neprezentujem v očakávanej skutočnosti 
v roku 2018 to, čo bolo v rozpočte, lebo tam bolo biednych 2 milióny euro, ktoré by sme potom 
hodili do vreca rezervného fondu. Je tam deviatka, na budúci rok, či to bude 8, či to bude 9, to 
je skôr konzervatívne číslo, ale župa a to je správa pre média, alebo aj pre všetkých, ktorí máte 
doma oko hospodáriť rozumne a ste prebytkom, na rozdiel od všetkých štátov, ktoré vidíme 
krížom krážom po Európe a ktorí proste bojujú s deficitmi, my máme na bežnom účte prebytok 



rádov 10 miliónov euro. Predpokladáme, že to budeme vedieť udržať, to je náš zámer, záväzok 
a aj tak čísla prezentujeme. Tá bilancia kapitálové účtu, to sú tie investície, tá je samozrejme 
v mínusoch, na budúci rok mínus 21, ale keď to spojíte s tým bežným hospodárením asi 9 plus, 
tak sa dostávame na sumu niekde mínus 13. Budeme to financovať nasledovne. 4 – 5 miliónov 
z rezervného fondu, 9 by mal byť nárast dlhu netto, takže tam tých mínus 14, ktoré vidíte, 
9 bude z dlhu, 5 bude z rezervného fondu, ja si myslím, že je to rozumné, aj keď rozumnejšie 
by to bolo samozrejme fifty fifty. Ten dlh a to neberte ako strašiak, je to posledný graf tejto 
prezentácie, ten dlh tohto roku, napriek mohutným investíciám, ktoré bude nad 10 miliónov, tie 
naše, nie z eurofondov, narastú iba o zo 44,5 na 50 miliónov euro, to znamená asi o 5 miliónov 
euro. Na budúci rok by mal narásť o 9. Ten nárast bude potom pokračovať, lebo ten mohutný 
investičný plán treba z niečoho financovať. Či je to rozumné, alebo nie, tých 50 miliónov 
z našich celkových príjmov je asi 40 % tento rok. Vďaka rastu príjmov, aj tie čísla v budúcich 
rokoch dávajú nám, aj mne, aj myslím vedeniu župy komfort povedať, že dlh je pod kontrolou 
a keď dôjde k jeho nárastu, tak je to preto, že rozumne investujeme v investičných výdavkoch 
do projektov, ktoré si to vyžadujú. Samozrejme, všetok je to vo vašich rukách, ten investičný 
plán. Ak náhodou dumáte nad niečím, čo by malo zvýšiť ten investičný plán rádovo o milióny, 
nie je možné siahnuť do rezervného fondu, bude to na úkor toho, že župa zvýši dlh, tak to 
majte na pamäti. My sa budeme samozrejme snažiť, aby ten dlh dával zmysel, požičiavame si 
za symbolické marže, je to niekde okolo 26 bázických bodov, takže 0,26 % od EIBčky, keď 
pozriem na všetky banky, tak je to niekde okolo 0,5 %. Takže neplatíme hypotéku 2,5; 4,1; 
alebo 1,9; ale 0,5 %. Snažíme sa pracovať s inštitúciami, ktoré nám dávajú zmysel a oni chcú 
pracovať so samosprávnou, takže je to EIBčka, máme dve banky, nemáme 16 bánk, všetko 
je to jednoducho skonsolidované, jednoducho menežovateľné a nerobíme s nejakými mickey 
mouse bankami, takže len s veľkými hráčmi na trhu. To je všetko, ten rozpočet, ešte raz, je 
dobre zostavený. Investičný plán, ktorý tam máte na 8 stranách posledných, ten je detailne 
pre vás prezentovaný, je to skôr na diskusiu buď so mnou, alebo s Palom Líškom, alebo 
s vedúcim úradu o konkrétnej nejakej investícii. Investičný plán, na rozdiel od celkového 
rozpočtu, vieme upravovať od februára, od kedy principiálne budeme vedieť, že čo vy máte na 
mysli a bolo by treba a my budeme vedieť, že sa nepodarí realizovať, takže tam sú možné 
pohyby tak, ako to bolo tohto roku. Vy dostávate takú tabuľku úbytkov a prírastkov toho 
investičného plánu vždy, pri každom kvartáli a tam vidíte, čo z neho vypadlo, alebo je lacnejšie. 
Lebo sa nám to podarilo obstarať lacnejšie, ako sme si mysleli a v tom prípade tam môže vojsť 
do plánu ďalší projekt. To je všetko za mňa a ten rozpočet nezostavoval len ja, ale celý úrad, 
takže ja chcem poďakovať všetkým odborom, ich vedúcim a pracovníkom, ktorí dávali dokopy 
čísla, za číslami vždy nejaká aktivita, projekt, alebo nejaká udalosť, verím, že tie čísla sú reálne 
a môžeme sa po vašom schválení tohto rozpočtu aj my, rozísť v pokoji na Vianoce, alebo sa 
teda pustiť do realizácie tých vecí. Čakáme na to, lebo minulý rok sa to schválilo na konci 
januára, samozrejme, že nás to zdržalo vo veľa veciach. Január, február sme v podstate 
hybernovali a nevedeli, či ideme, pôjdeme, nejdeme, prebehli nás ostatní, hlavne stavbári. 
Teraz potrebujeme ísť plnou parou vpred. Najlepšie oddnes, alebo od Troch kráľov. Ďakujem 
za schválenie, ja som pripravený odpovedať na otázky. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne pánovi Bošňákovi a týmto otváram diskusiu k tomuto bodu programu. 
Prvým prihláseným do diskusie je pán poslanec Pekár. Pardón, ešte pred tým bude s faktickou 
poznámkou pani poslankyňa Hudáková. 
 
Mária Hudáková 
 
Ďakujem. Tiež sa chcem poďakovať pracovníkom finančného oddelenia za zostavenie tohto 
rozpočtu. My sme na komisii narazili na jeden taký detail, ktorý nebol dobre vysvetlený a je to 
konkrétne pri investičnom pláne, ktorý bude realizovať naša spoločnosť RCB. Je to opäť tá 
nešťastná Triblavina, kde teda sme žiadali na základe čoho bol tento rozpočet, akých 
dokumentov, zostavený. Nebolo možné identifikovať koľko, ktoré časti z tohto plánu stoja 



a vzhľadom na tie posledné šumy, kde RCB má nejaké ďalšie výdavky spojené s týmto 
pripojením Triblaviny na Groby. Momentálne nie je jasné, čo všetko táto investícia obnáša. 
Ďalej sme viackrát upozorňovali na to, že je potrebné pracovať aj na pripojení Triblaviny 
smerom na juh, takže na Bernolákovo. V akčnom pláne konkrétne toto nie je a predpokladám, 
že akčný plán súvisí s touto investičnou akciou a sú teda v nejakom súlade. Bolo nám síce 
povedané ústne, že v tejto investícií, 2,4 milióna, sú výdavky aj na ten smer juh, ale zase 
nebolo to nejako podložené, takže s touto položkou nie sem nejako spokojní, pretože nevieme, 
čo všetko obnáša. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem, asi počkáme, pozbierame pripomienky a potom budeš reagovať? Alebo chceš 
jednotlivo? 
 
Ivan Bošňák 
 
Tak, táto je asi jedinečná, neviem, či má ešte niekto k nej nejakú poznámku? Viem reagovať. 
 
Juraj Droba 
 
Počkajme ešte, ešte pani Kisková je v poradí, takže počkáme s reakciou. Ďalším do rozpravy 
prihláseným je pán poslanec Dušan Pekár, nech sa páči. 
 
Dušan Pekár 
 
Ďakujem pekne za slovo pán predseda. Ja by som chcel nadviazať na ten záver prezentácie 
predloženia rozpočtu, kde sa hovorilo o investičných zámeroch a vlastne ušetrení a posunutí 
niektorých investičných zámeroch na skorší čas. Rozprával som pred zastupiteľstvom 
s pánom vicežupanom Krippelom o DSS Rača, kde na strane 81, položka 67. riadok je 
stavebné práce vybudovanie rampy, debarielizácia, je to vo výške 18 950 eur a rozprával som 
sa aj s riaditeľom tohto zariadenia a vlastne aj z vlastných skúseností a s tým, že Ružinov aj 
v tomto roku bol ocenený na Slovensko bez bariér, viem, že v takýchto zariadeniach je 
potrebné debarielizovať a vlastne toto sa jedná o vstup do zariadenia. Preto nepredkladám 
písomne pozmeňujúci návrh, ani na základe konzultácie s vicežupanom, ale vás žiadam, aby 
ste prioritne venovali pozornosť tejto položke, ak teda sa to nepodarí, tak pri prvej zmene 
rozpočtu budem lobovať poslancov, aby schválili posunutie tohto investičného zámeru z roku 
2020 na 2019. Ďakujem. 
 
Juraj Droba  
 
Ďakujem veľmi pekne pánovi Pekárovi, ďalším v poradí je pán poslanec Pomichal. 
 
István Pomichal 
 
Vážený pán predseda, vážené zastupiteľstvo, dovoľte mi, aby som v mene finančnej komisie 
vyjadril stanovisko k návrhu rozpočtu na rok 2019, 2020 až 2021. Finančná komisia najskôr 
vypočula tézy v zostavení rozpočtu ešte pred tromi mesiacmi, kedy sme už boli informovaní, 
že ako pozitívne vyvíjajú príjmové časti. Situácia na rok 2019, ako sa budú vyvíjať príjmy 
v ďalšom období a so všetkými rizikami, ktoré tu pred chvíľou pán riaditeľ predniesol. Potom 
sme zvolali mimoriadnu komisiu, keď bol rozpočet už na stole. Prešli sme rozpočet a došli sme 
k záveru, že rozpočet je zostavený veľmi spoľahlivo a v rozpočte boli rozdiskutované jednotlivé 
programy, podprogramy a jednotlivé tézy, pričom tie názory niekedy boli ostrejšie, niekedy 
jemnejšie. Pri hlasovaní, až na jeden hlas, tento návrh komisia schválila a doporučuje schváliť 
zastupiteľstvu. Ďalej komisia sedela ešte po všetkých komisiách, tomuto rozpočtu ostali visieť 
dva problémy, ktoré sme riešili na podnet pani poslankyne Hudákovej. Bol to podnet 



k programu  2 – propagácia, marketing, kde si myslím, že veci, ktoré boli o navýšení rozpočtu 
na túto časť s tým, že boli navýšené iné aktivity a boli zlúčené do tejto položky všetky 
marketingové aktivity úradu, bolo vysvetlené pri hlasovaní. Komisia schválila túto položku. 
Ďalej boli diskutované programy č. 14 – čo sa týka strategická podpora pre rozvoj regiónu, tie 
naše dotácie. Tiež sme sa zhodli, že boli schválené VZNky, boli k tomu schválené výzvy, ten 
program beží, na ten na budúci rok sú stanovené jasné výzvy a jasné VZNko k tomu a výška 
rozpočtu na tento účel a v prípade, keď život ukáže určité nové fenomény a nové skutočnosti, 
určite patričná komisia bude predkladať nové návrhy pre zastupiteľstvo. Na každom z týchto 
sedení, čo som predniesol, bol prítomný aj pán hlavný kontrolór. Ja by som odporučil vypočuť 
aj jeho správu, i keď na komisiách nebol tento materiál na svete. Tento materiál je podrobne 
rozpracovaný, takže ja by som odporučil, ako predseda finančnej komisie, kým do diskusie 
vstúpime ďalej, aby sme vypočuli stanovisko hlavného kontrolóra a finančná komisia 
doporučuje schváliť navrhnutý rozpočet. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
István, ďakujem veľmi pekne. Poprosím ešte predtým, než odovzdám slovo pánovi poslancovi 
Buocikovi, pána riaditeľa úradu, aby predniesol stanovisko hlavného kontrolóra, mal som mu 
dať slovo úplne na úvod. 
 
Marián Viskupič 
 
Ďakujem pán predseda, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, integrálnou súčasťou 
schvaľovania návrhu rozpočtu je i stanovisko útvaru hlavného kontrolóra. Pán hlavný kontrolór 
sa zo zdravotných dôvodov ospravedlnil, ale stanovisko samozrejme poslal, máte ho aj 
v svojich laviciach, ale, aby aj zaznelo, takže. Pán hlavný kontrolór navrhuje predložený Návrh 
rozpočtu BSK na roky 2019 -2021 schváliť. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Buocik. 
 
Ján Buocik 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Ja, ak dovolíte, v mene komisie dopravy by som sa rád vyjadril 
k tej časti rozpočtu, ktorá sa týka dopravy. Ona je tým zaujímavá, že v zásade sa jedná o jedny 
z najvyšších výdavkov smerujúcich jedným smerom. Sú tam teda dve zásadné položky. Tá 
prvá položka sa týka, to je program 6, týka sa komunikácií a program 7, ktorý sa týka primárne 
prímestskej autobusovej dopravy. K tej prvej téme. Alebo k obidvom tým témam chcem 
povedať to, že skvelé, že máme také dobré hospodárenie na župe, ale teda vieme, aj tá 
skúsenosť hovorí o tom, že toto nemusí trvať do nekonečna a v istom momente teda tie príjmy 
buď budú stagnovať, alebo teda naopak môžu aj klesať. Ja vysvetlím, prečo o tom hovorím. 
Ak sa rozprávame o tej téme komunikácie, viem, že tam máme teraz zazmluvneného partnera, 
myslím, že do konca roku 2022, je to spoločnosť RCB, kde teda máme aj majetkovú účasť, 
kde sú bežné výdavky na úrovni 7,5 milióna a kapitálové výdavky na úrovni 6 miliónov. Tie 
bežné výdavky, to je taká tá bežná starostlivosť o komunikácie, to znamená letná, zimná 
údržba, oprava, výtlky, maľovanie čiar a tak ďalej. My, keď sme sa o tomto rozprávali aj na 
komisii dopravy, je otázne, že či to rozdelenie má byť naozaj také, že to je 7,5 milióna na bežné 
výdavky a 6 miliónov na kapitálové výdavky a to z toho dôvodu, pretože máme zazmluvnené 
13,5 milióna, ktoré musíme do tejto spoločnosti ročne posielať. A je teda otázka, že či nevieme 
nejako zmeniť ten pomer vzájomný, aby sme možno viacej videli nových investičných akcií, to 
znamená, viacej peňazí v kapitálových výdavkoch ako v tých bežných výdavkoch. S tým 
súvisí, a teda aj sme sa o tom rozprávali aj s pánom riaditeľom Bošňákom, aj s pánom 
riaditeľom Halabicom, s tým možno súvisí aj nejaká taká väčšia dynamika v kontrole tých 
výkonov, najmä v oblasti bežných výdavkov, vo vzťahu k tomuto nášmu partnerovi. čo sa týka 



tej druhej témy a to je prímestská autobusová doprava, tam vidíme tie nárasty, je to podobná 
situácia ako pri schvaľovaní rozpočtu na rok 2018, kedy tie nárasty sú nominálne pomerne 
vysoké. Samozrejme vieme o tom, že v tomto roku, alebo teda v rozpočte na rok 2019 je to 
spôsobené primárne z dvoch príčin. Tá prvá príčina je nárast miezd, ktorý sa udial už v roku 
2018 a má následok aj do roku, alebo na tie ďalšie roky, ale teda najmä na rozpočet roku 2019. 
A vieme teda, že v roku 2019 dôjde k nárastu miezd v súvislosti so zmenou legislatívy. Ale tu 
by som chcel možno vyzvať aj vedenie BSK a ja, ako mestský a župný poslanec sa o to budem 
snažiť, aby nedochádzalo k takému pretekaniu sa medzi mestským dopravným podnikom 
a spoločnosťou Slovak Lines, v otázke práve tých miezd, pretože tí vodičovi sa neduplikujú, 
len prechádzajú medzi týmito dvoma zamestnávateľmi a teda v poslednom období tam došlo 
k pomerne významným nárastom miezd a práve súvisiace s tým, že jeden druhému tých 
vodičov berie. A preto je to zbytočné, pretože všetko sú to verejné zdroje. Ale to, na čo chcem 
upozorniť, je tá otázka, že my, keď sme schvaľovali rozpočet na rok 2018, tak my sme 
schvaľovali na sumu doprava, sme schválili, sumu 15 400 000 euro. Práve týmito dvoma 
zmenami rozpočtu v roku 2018 sme sa dostali na sumu 17 400 000 euro a napriek tomuto je 
očakávaný nárast výdavkov v tejto oblasti na rok 2019, 18 400 000 euro. to znamená, ešte 
milión navyše. Ak porovnáme dva schválené rozpočty, rok 2018 a rok 2019, ten nárast je 
dokopy tri milióny euro. Je dobré, aby sme o tomto vedeli a hovorím o tom práve kvôli tomu, 
pretože teraz tá župa to zaplatiť vie, pretože máme, počuli sme pána Bošňáka o tom, že to 
rozpočtové hospodárenie je veľmi dobré, máme prebytky, je lepší výber daní. Ale je 
samozrejme otázka, čo sa stane, keď ten výnos takýto nebude. Možno toto nie je úplne 
správne fórum, ale ja si myslím, že možno je na mieste otvoriť debatu úpravy cestovného 
a urobiť to radšej čím skôr, ako neskôr, pretože naozaj tie nárasty sú každoročne pomerne 
enormné, to je prvá otázka. To je prvá otázka. Ďakujem veľmi pekne. Ale samozrejme za 
komisiu dopravy chcem povedať, že reflektujeme to, že tieto nárasty, bohužiaľ, musíme sa 
s nimi vysporiadať, ale je dobré dlhodobo plánovať, aby nás teda naozaj neprekvapilo 
v situácii, keď tie daňové príjmy župy už nebudú zďaleka také, ako sú dnes, aby sme potom 
teda boli na túto situáciu dostatočne pripravený a ešte predsa len jednu myšlienku. Pán 
Bošňák to naznačil, my máme zdedenú zmluvu, ktorá má myslím 10 a viac rokov a naozaj je 
tam chyba aj integrátorovi Bratislavskej integrovanej doprave, aj odboru dopravy, aj pánovi 
Bošňákovi ako odboru financií, možno trošičku viacej informácií od dopravcu, aby sme presne 
vedeli, aké sú tie nákladové položky. Viem, že sa to zlepšuje v poslednom roku, ale je to možno 
téma smerom k novému tendru, aby naozaj sme my, ako objednávateľ dopravy, mali dostatok 
a všetky informácie, ktoré župa potrebuje, nakoľko sa teda nakladá s verejnými prostriedkami. 
Ale budem za tento návrh rozpočtu hlasovať, aj v oblasti dopravy ho teda podporujem, len 
upozorňujem na tie skutočnosti, ktoré je dobré si povedať a je dobré vedieť, že tie nárasty 
naozaj sú v súčasnosti pomerne vysoké. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem pánovi poslancovi Buocikovi. S faktickou poznámkou na pána poslanca Buocika sa 
prihlásil pán poslanec Michal Drotován. 
 
Michal Drotován 
 
Ďakujem. Ja by som chcel iba podotknúť pánovi Buocikovi, treba veľmi zvážiť, akékoľvek 
návrhy na zvýšenie cestovného, pretože zvýšenie cestovného rovná sa viac áut v uliciach. 
Myslím si, že by mali ísť poslanci príkladom a začať viac využívať túto dopravu, lebo oni 
potrebujú práve príjmy z cestovného, takže, ja by som išiel radšej touto cestou. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Peter Pilinský. 
 
 



Peter Pilinský 
 
Ďakujem. Ja by som sa rád pýtal spracovateľa tohto návrhu rozpočtu na niektoré veci, ktoré 
by možno bolo dobré treba osvetliť, pretože pri niektorých tých podprogramov je tam nárast 
teda rádovo v stovkách percent, niekde až v tisícoch percent, takže ja predpokladám, že to je 
možno spôsobené tým, že sa upratal ten rozpočet, ktorý sme schvaľovali v roku 2018, tak sa 
presunuli tie veci tam, kam patria, alebo teda kam ich súčasné vedenie považuje za potrebné 
presunúť, ale predsa len, je to tak za zmienku stojí, napríklad ten podprogram 1.6 právne 
služby, kde ten nárast až o 600 %, zo 170 000 na 1 milión eur, teda sa chcem spýtať, či 
očakávame nejaké ťažké súdne spory, alebo teda, či je to z titulu nejakej prevencie, alebo či 
nám skutočne niečo hrozí. Ďalej, to ma síce teší ten nárast, ale tiež by som poprosil o tú 
informáciu, podprogram 9.1 starostlivosť o krajinu, tam je ten nárast až takmer 3000 %, 
z 12 tisíc na 330, hovorím, ako zeleného ma to teší, ale tiež by som teda poprosil o nejakú 
informáciu, pretože môže sa to niekomu zdať nejaký, proste, až taký drastický skok. Ďakujem. 
A čo sa týka tých investičných aktivít, to možno nebude vedieť podať pán riaditeľ, tak by som 
možno poprosil pána riaditeľa úradu, alebo možno niekoho z investičákov, v tých investičných 
aktivitách ma samozrejme teší, že sa tam nezabudlo na DSSku našu, Račansku, alebo teda 
Podbrezovskú, aj teda to je alokované pracovisko na Strelkovej. Je to na strane 81, bod 69, 
kde teda je plánovaná realizácia druhej etapy. Pri tej príležitosti by ma teda zaujímalo, že 
v akom stave je tá prvá etapa a čo tam bolo z nej zrealizované, prípadne, či tam nastal nejaký 
sklz, pretože ja teda chodím okolo, tak tohto roku tam nejaké moc veľké stavebné aktivity 
neboli. A v ďalších investičných aktivitách, rovnako na strane 82, je projekt, ktorý je 
financovaný aj z nejakých mimorozpočtových zdrojov, to je ten projekt Flood Serv, to je projekt, 
ktorý je zameraný na informovanosť a na ochranu intravilánu pred prívalovými dažďami, kde 
bola zahrnutá aj tá časť a je tam proste aj na ten ďalší rok alokované, sú alokované financie 
a preto by ma, viem, že v tomto roku boli inštalované tie zariadenia a tá ďalšia etapa má byť 
spustenie nejakého webu a proste nejakej tejto informatívnej zložky výstražnej, ktorá by vedela 
dať tieto informácie, tak by ma zaujímalo, že v akom štádiu je realizácia a kedy sa teda plánuje 
to skutočné spustenie toho informatívneho systému, pretože my tam v oblasti, medzi 
železničnou stanicou Vinohrady a Krasňanmi, prakticky tento rok sme mali trikrát takú krízovú 
situáciu, kedy tam tá Račianska bola úplne zatopená a prakticky bola Rača odrezaná od 
mesta, muselo sa to komplikovanými komunikáciami dochádzať do našej mestskej časti. 
Takže tieto, vysvetlenie tých nárastov percentuálnych a potom tieto dve konkrétne investičné 
aktivity. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Chcem sa spýtať, Ivan značíš si všetko? Môžeme pokračovať ďalej, 
dobre. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Mária Kisková, nech sa páči. 
 
Mária Kisková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcela doplniť to, o čom tu hovorila pani Hudáková. To je 
2,4 milióna vyčlenených na obchvat Grobov na prvú etapu, a to som veľmi rada, že cestu po 
takzvané Teplé pramene, čo po dlhotrvajúcej diskusiu sme sa dozvedeli, že to teda bude tak 
a som rada, že prostriedky sú vyčlenené týmto smerom a že župa sa nebude podieľať na 
výstavbe účelových komunikácií. Ako poslankyňu za obce Bernolákovo, Chorvátsky Grob, 
Ivánku a Zálesie, ma veľmi teší, že župa vyčlenila tieto prostriedky, na druhej strane jedným 
dychom je potrebné, aby som dodala, že smerom na juh od križovatky Triblavina, pretože tie 
Teplé pramene sú na sever, smerom na Chorvátsky Grob. Smerom na juh, župa na tento rok 
vyčlenila 15 tisíc, na rozdiel od 2,4 milióna, na štúdiu realizovateľnosti výstavby takzvanej 
tangendy, ktorá má byť ochvatom Ivánky pri Dunaji, Bernolákova, smerom na Zálesie, aby 
nám doprava z križovatky Triblavina, ktorej výstavba začala, nešla cez centrá obcí. Z tohto 
miesta by som chcela požiadať župu, aby sa oveľa intenzívnejšie začala zaoberať tým, čo sa 
deje na juh od križovatky Triblavina a na Seneckej ceste, pretože Senecká cesta sa stala 



stanoveništnou komunikáciou momentálne, pre výstavbu križovatky D1, D4 a my z tohto 
smeru do Senca, Bernolákova, Ivánky pri Dunaji, stojíme každý deň 1,5 – 2 hodiny ráno 
a 1,5 – 2 poobede, aby sme sa dostali domov za svojimi rodinami, alebo do práce. Chcem 
veľmi poďakovať pani vicežupanke Ožvaldovej za veľmi konštruktívnu, promtnú debatu k tejto 
téme a ako sa už vyjadrila, hneď na budúci týždeň sa uskutočnia prvé jednania na Národnej 
diaľničnej spoločnosti a ja pevne dúfam, že župa vyčlení prostriedky a zasadí sa o to, aby aj 
smerom na juh od križovatky Triblavina mali tisíce občanov normálnu dopravu, takú ako 
potrebujú. Veľmi pekne ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou na pani poslankyňu Kiskovú sa prihlásila pani 
vicežupanka Ožvaldová. 
 
Alžbeta Ožvaldová 
 
Ďakujem za slovo. Vážená pani poslankyňa, tak ako si povedala, aj ste sa pýtali aj s pani 
Hudákovou, že načo budú tie peniaze 2,4 milióna. Áno, bude to na prvú etapu po Teplé 
pramene, čiže nášho obchvatu Grobov. Tam musíme spraviť projekty, znalecké posudky, 
geometráky, výkupy, nevieme koľko to bude stáť, čiže presná suma tam preto nie je napísaná. 
Nehovoriac o tom, že chceme určite z južnej strany napojiť tú triblavickú, proste smerom na 
Senec, ale zastavíme sa asi 150 metrov pred, lebo NDS musí spraviť mimoúrovňovú 
križovatku a preto ideme tam, aby sme sa pýtali, kedy bude rozšírená stará Senecká, ktorá je 
veľmi potrebná k tomu, nehovoriac o tom, ako si spomínala, že na tangendu sme dali 15 tisíc 
euro. Áno, preto, lebo potrebujeme technickú štúdiu. Technická štúdia, po nej pôjde nejaký 
projekt, výkupy, uvidíme, koľko peňazí z tohto zostane a keď sa dá, tak potom smerom na 
Zálesie aj tie peniaze sa použijú. My veľmi dobre vieme, pán župan si je toho vedomý, aj 
v pondelok poobede nám aj prikázal, aby sme tieto veci riešili. Čiže sme si vedomý toho, že aj 
sever aj juh musí byť napojený. A musí to byť veľmi primerane k tomu, aká je tam dopravná 
situácia. Takže ďakujem vám veľmi pekne dievčatá. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 

 

Ja len poopravím, že prikázať by som si nedovolil, poprosil som. Ďalej do rozpravy prihlásený 

pán poslanec Juraj Říha. 

 

Juraj Říha 

 

Ďakujem pekne pán predseda. Vieme dobre všetci, ktorí sa pohybujeme v komunále, že 

rozpočet je plán, ale už len to, že máme druhú zmenu a sme korigovali rádovo v promilách 

rozpočet, tak ma napĺňa nádejou a dôverou, že vedenie BSK dobre odhadlo výdavky a ich aj 

bude strážiť. To čo ma teší a musím povedať kolegyne, kolegovia po štvorročnej skúsenosti 

z vedenia mesta vďačnosti sa netreba očakávať zo strany verejnosti. Na dobré sa zabudne 

a zlé sa bude pripomínať, preto mi dovoľ pán predseda, aby som nielen tebe, ale aj celému 

tvojmu tímu pracovníkov poďakoval aj za zrealizované diela, ktoré sa v Malackách diali v tomto 

roku. Neboli to jednoduché diela, boli sme polroka rozkopaný, ale zvládli sme to a rovnako aj 

návrh rozpočtu na rok 2019 počíta s našim regiónom v Malackách a to je pokračovanie 

rekonštrukcie v súvislosti so začatým dielom rekonštrukcie cesty Rohožník – Malacky, čo je 

veľmi dôležité pre pokoj aj v regióne, poviem tak, lebo každá cesta má dva konce a ja si 

myslím, že toto pomôže aj v pochopení verejnosti prečo je dôležitý projekt rekonštrukcie cesty 

Rohožník – Malacky. To, čo vnímam ja za dôležité, aby sme zrealizovali aj dielo, ktoré síce 

prenášame zo starého investičného plánu, ono bolo schválené ešte a potvrdené úpravou tohto 



rozpočtu. To je rekonštrukcia mostu od diaľnice pri vstupe do mesta, kde už prebehli aj výruby, 

takže verejnosť je na to pripravená. Bude to rovnako veľmi zaťažkávajúca skúška 

v Malackách, pretože príde komplet pri asanácií pri vstupe do mesta, ale tak ako poznáte, že 

sme konštruktívny partner a trpezlivý partner, tak sme na to pripravení, aby sme poskytli 

maximálnu spoluprácu. To, čo ale chcem milé kolegyne, milí kolegovia vyzdvihnúť, pretože vo 

veľa slovách zaniknú možno detaily, ale pre nás veľmi kľúčové. Prvý raz v histórií župy, alebo 

kraja je zaradené do a v rámci aktualizácie Akčného plánu sme zaradili prípravu obchvatu 

mesta, severného obchvatu mesta zo strany spádovej oblasti Veľkých Levárov nášho mesta, 

čo je pre nás veľmi strategický projekt. My sme neprišli s nastrčenou rukou župa daj, ale 4 roky 

sme pracovali na tom, aby sme aktuálne mali spracovanú štúdiu napojenia obchvatu na 

diaľnicu D2 a BSK sa ide pridať k tejto iniciatíve a ide spojnicu, nutnú spojnicu medzi 

navrhovanou diaľničnou križovatkou D2 - Studienka a rovnako železničný nadjazd nad 

Malackami sa župa pridáva a tieto mozaiky keď spojíme, Malacky budú mať plnohodnotný 

obchvat, poviem rádovo pre župu 1,7 milióna. To čo je, ale to je výhľad, dôležité, že sme sa 

k tomu priznali a v jednej možno malinkej vetičke v aktualizovanej stratégií a v Akčnom pláne 

a prenesením prvých peňazí v návrhu rozpočtu na budúci rok v príprave technickej štúdii pre 

EIA-u, aby sme spojili spoločne sily s NDS-kou, je to nás jeden z najstrategickejších cieľov 

a za toto by som chcel celému tímu pán predseda vrátane tebe poďakovať a vám milé 

kolegyne, milí kolegovia rovnako za podporu, pretože tak to bolo aj schválené v programovom 

vyhlásení v BSK. Ja teda určite všetkými desiatimi podporím tento návrh rozpočtu a ďakujem 

pán riaditeľ aj vám za jeho prípravu a celému vášmu tímu, pretože nie je to jednoduché zladiť 

všetky čísla a všetky záujmy z celého územia, obzvlášť ak by sa stretli, použijem slová pána 

predsedu, takí maximalisti ako je Říha v území, ale tie záujmy sa zladili a to, čo možno len 

malá poznámka ku kolegovi Jankovi Buocikovi k dofinancovaniu verejnej osobnej dopravy, ja 

by som bol opatrní pán riaditeľ v tom hodnotení, že či ten odhad, ktorý teraz schvaľujeme je 

konečný a už nepríde k dofinancovaniu. Skôr som presvedčený o tom, že budeme 

dofinancovávať tieto výkony, pretože tak, ako je nastavená zmluva vo všeobecnosti v 

prenesenom výkone, tak dofinancujeme to po skončení roka, až máte hotové čísla prepravnej 

kapacity. Takže určite  tam ten nárast bude, ale prihlásili sme sa k záväzku celého vedenia 

BSK, že chceme posilniť verejnú osobnú dopravu, takže nič iné nám ani nebude zostávať. 

Ďakujem vám pekne ešte. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne za aj milé slová pán poslanec Říha a ďalším prihláseným do rozpravy 

je pán poslanec Martin Zaťovič. 

 

Martin Zaťovič 

 

Ďakujem pekne. Ja by som chcel tiež poďakovať za náš celý klub, za tvorbu rozpočtu celému 

kolektívu a verím, že dnešný rozpočet prejde, takmer jednomyseľne, bude to pekný darček pre 

pána Bošňáka, ktorý dnes slávi okrúhle výročie. Čiže týmto chcem, teda verím, že aj rozpočet 

teda bude darček, ako darček od nás poslancov pre vás pán riaditeľ. To je všetko. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Niekto tu trošku predbieha udalosti. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec 

Dušan Dvoran. 



Dušan Dvoran 

 

Rozpočet som prechádzal dosť dlho, aj som ho už konzultoval. Tam je v podstate prvých                     

9 strán je osveta, potom je 9 – 15 to zaujímavé, čo schvaľujeme a kde vieme o peniazoch. 

Potom je 16 – 75, čo musíme dôverovať tým zložkám, ktoré ten rozpočet cez tie body 

pripravovali a potom je tam 8 strán investícií, čo si každý vždycky prečíta, čo je zaujímavé. Je 

tam 13 miliónový úver keď som dobre pozeral, 3 milióny by mali byť splatené na budúci rok 

z toho úveru, to je vlastne to, čo sme tu mali v tých tabuľkách. Rozpočet je živý mechanizmus 

a keď tu si zoberieme, že sa hovorilo o Triblavine. Nevidím dôvod, prečo by sme nemohli, ak 

by to bolo reálne zobrať taktiež úver pre túto časť, ak by to sme nemali bežné prostriedky 

a ešte chcem sa vyjadriť k tomu, že keď prídu horšie časy. My sme tie horšie časy, kto ste 

trošku dlhšie zažili v rokoch 2010 – 2012 keď z podielových daní obce namiesto 70,4 dostali 

65,3%, krátilo sa aj VÚC-kám, ostatné išlo do štátneho rozpočtu a museli sme sa s tým 

vyrovnať. Tak ja verím, že keby k takejto situácii prišlo, ale dúfam, že nepríde, že by sme sa 

znovu s týmto vysporiadali. Z môjho pohľadu preto čo je podstatné pre mňa je tento rozpočet 

schopný schváleniu. 

 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam priestor na reakciu pánovi Bošňákovi, keďže neevidujem 

žiadnych ďalších prihlásených do rozpravy. Nech sa páči. 

 

Ivan Bošňák 

 

Dobre, ďakujem pekne. Možno začnem od pána Dvorana. Vždy sa snažím robiť aj takú osvetu. 

Tak čo sa týka tých príjmov a 10 a 12 a tak ďalej, myslím, že dnes máme záväzok vlády, videl 

som pána Pellegriniho v diskusii hovoril nesťažujte sa u mňa, plačete na cudzom hrobe. 

Všetky dane z príjmov zamestnancov a SZČO živnostníkov idú samosprávam. Choďte za 

mestami, obcami, mestskými časťami, krajmi, že nech robia čo majú robiť, lebo všetky dane 

im posielame. No tak v tom vidím, prakticky vylučujem to, že by nám to nejak krátili 

v budúcnosti, ale rovnako poviem, že v iných diskusiách keď počujete niekoho a teraz ja som, 

že liberál, konzervatívec, okej na tej pravej strane myslím svojim presvedčením. Nízke dane, 

no keď niekto hovorí o nízkych daní, daniach ľudí, ktorí pracujú, no tak to ja si rovno píšem 

mínus. A to je, že do nášho rozpočtu, takže my okrem toho, že sa stane nejaká kríza môžeme 

zahučať aj vtedy, ak budú zmenené dane, alebo daňová štruktúra dane z príjmov fyzických 

osôb a SZČO. Takže toto prosím sledujme, ja to dávam do pozornosti. Tá úprava už dlho 

nebola a keď zrazu príde a sa ľuďom odľahčí, tak to je fajn. Mňa teší zvýšenie minimálnej 

mzdy, lebo každé zvýšenie minimálnej mzdy prinesie viacej legálnych príjmov a legálnych daní 

aj do nášho rozpočtu a uvoľňuje sa tým tá tenzia potom na znižovanie daní, lebo šak ľudia 

viacej zarobia. No tak to je tá posledná vec. Ďakujem aj pánovi Zaťovičovi, pánovi Říhovi. teraz 

čo sa týka tej Triblaviny, ak tam zostalo niečo nezodpovedané, tak ja poprosím pani Ožvaldovú 

respektíve Juraja Drobu, aby áno aby tam to nesmerovalo na mňa, alebo tam je samozrejme 

správna odpoveď z úst pani Ožvaldovej. Ale môžem povedať jednu vec. Ak RCB-čka niečo 

robí a ten projekt sa u nich nachádza a je tu v investičnom pláne a bude sa obstarávať, tak my 

nie úplne, že na finančnom odbore máme k dispozícií šanón a ten projekt a keď niekto dojde 

na komisiu tak ja ho, že vytiahnem. Ja tých šanónov nosím dosť, že toto je on a nech sa páči 

pozerajme ho. Fórum na pozeranie tých projektov je určite Dopravná komisia, alebo potom 

návšteva na úrade, poťažmo na tej RCB-čke, lebo oni sú fakt treťou osobou, oni sú verejným 

obstarávateľom a my nemáme úplne právo mať jedno pare proste toho projektu u nás. Ale 



urobíme všetko pre to, aby sme hospodárili efektívne a hospodárne a údaje všetkých 

zoženieme. Myslím, že vyvíjame týmto smerom úsilie, lebo sú to veľké veci. My sa to snažíme 

vždy mať pomenované. Je to, že 3 milióny euro. No dobre tak to je, že veľa, tomu sa venujme, 

no dobre. RCB-čka, pomer bežných a kapitálových výdavkov, myslím, keď pozrieme do 

minulosti, napráva sa to. Ja viem, že RCB-čka má teraz aj v rozpočte, že veľké kapitálové 

výdavky, lebo robí z dotácie vlády Pezinok - Senec, alebo potom z EÚ Rohožník, Rohožník – 

Malacky, ale myslím, že my sme otočili ten pomer tých bežných a kapitálových výdavkov 

a snažíme sa, aby čo najviac išlo na kapitálové a tie bežné, ktoré máte v kategórií, v programe 

6. Komunikácie, aby sme vedeli na čo to ide, prečo to tam ide a či toho náhodou teraz poviem, 

že nie je veľa tých peňazí, alebo či tých metrov štvorcových, metrov bežných, alebo neviem, 

dĺžkových, proste, že je dosť za tie peniaze. Je to druhý najväčší výdavok 13,5 milióna zaznelo 

spolu voči jednej osobe okrem Slovak Lines, druhý najväčší dodávateľ pre župu, no tak určite 

priorita číslo 2, ak to mám tak povedať. Takže budeme sa tomu venovať a trend je menej 

bežných, viacej kapitálových, tak je to aj v rozpočtoch. Slovak Lines a teraz cestovné poviem 

len jednu vec. My sa tam musíme pozrieť na štruktúru cestovného, doporučujem všetkým 

poslancom tak jak to tu bolo povedané, zriaďte si tú električenku. Oproti tomu, moja dcéra 

študuje v Dánsku ako tu funguje v Dánsku mám asi 74 nápadov ako by to mohlo fungovať. 

Napríklad tú električenku si musíme vedieť kúpiť nie len v 7- Eleven, ale aj teda dajme tomu 

v Subway, alebo hocikde inde. My sa musíme pozrieť na štruktúru. My máme pravdepodobne 

a preto máme plné autá, autobusy, drahé jednorazové cestovné. V Dánsku ma stálo teraz 

1,20, aj u nás stoji 1,20 cez SMS-ku keď nastúpim v Záhorskej Bystrici a idem na Patrónku, 

takže to je drahé. Ten človek samozrejme skočí radšej do auta, lebo je to drahé. Zvlášť keď 

máme ísť piati. My sme v rodine piati, no ideme radšej autom, to poviem rovno, lebo to je 

rovno, že 7 euro. A to ešte 7 euro je potom naspäť. Ale štruktúra toho cestovného je niečo na 

čo sa pozrieme, dostali sme nápady od všelikade, to znamená, tie ročné, trojmesačné lístky, 

tam sa vieme pozrieť. Sociálne slabí málo, bohatí na štvrť roka za 31 euro zabudnite. Dobre? 

Moje dve dcéry. Takže budeme sa tomu venovať, ale to je niečo čo musí byť predstavené aj 

verejnosti, aj teda Slovak Lines aj našim partnerom v integrovanej doprave tak, aby to všetkým 

dávalo zmysel, ale budeme na tom robiť. Čo sa týka dát od Slovak Lines, vyvíjame veľký tlak 

na to, aby sme mali mesačné dáta, aby sme tu pomaly mali, že dispečing na doprave, aby 

sme vedeli koľko autobusov dneska vyrazilo a či všetky už dorazili tam, kde mali doraziť. Keď 

nedorazili, tak ich nebudeme platiť. Tak stručne poviem finančácky, áno? Respektíve keď 

nedorazia, tak budeme platiť menej. Ja viem, že ten šofér tam je a že stojí v tej zápche, len tá 

dopravná obslužnosť tam nie je. No tak budeme nad tým rozmýšľať, že či ho vypraviť, či tam 

majú ľudia byť hodinu a pól. takže snažíme sa od nich získať viacej dát. Zase, myslím, že sme 

úspešní. Takže je to beh na dlhé trate, lebo zmluva nám zakladá mať právo, dostať taký 

jednostránkový elaborát, že každý štvrť rok. Principiálne, že koľko majú autobusov a vodičov. 

No tak od toho sa posunieme k dashboardu a pomaly, že k dispečingu na BID-ke. Takže to 

Slovak Lines. Právne služby a životné prostredie. Niektoré kapitoly, zmenili sme systém, aby 

som ja nepribehol pri každom súdnom spore, ktorý nám hrozí, alebo ktorý naopak, že my 

chceme, už aby sme neplatili právnikov a urovnať, aby som ja neprifrčal s návrhom úpravy 

rozpočtu, tak momentálne v tej kapitole právne služby vidíte 130 000 myslím tohto roku 

náklady, milión na budúci rok a potom 45 000 ďalší rok. Takže všetky materiálne riziká zo 

súdnych sporov, ktoré môžu prísť, ale nemám tam tie súdne spory vymenované, nech to tie 

druhé strany nevidia, dobre? Tak ak by náhodou prišli a môžu prísť skoro, lebo máme snahu 

to urovnať čím skôr, tak potom by mali náklady v roku 2019 a samozrejme, že sú na tej hornej 

hrane toho spektra, čo predpokladáme spolu s pánom Šarayom. Myslím teraz vedenie. Preto 

je tam milión a percent je, že 800. Ďalšie roky sa to dostane do ažuritu. Tá ďalšia kapitola bola 



životné prostredie. Životné prostredie je tam nárast, pretože tohto roku sme tam chceli milión 

na komáre 300 000, ekologicky a minuli sme 7500 a celý náklad, ktorý minieme tohto roku je 

13 000, tak ja tam dávam očakávanú skutočnosť 13 oproti tohtoročnému rozpočtu 300, ale do 

budúceho rozpočtu dávam zase 300, lebo je možné, že sa do toho budeme musieť pustiť. 

Tohto roku sa tie komáre trošku, že neliahli, tak sme sa tam nemuseli do nich proste pustiť. 

Takže preto, ale to je presne tá fundamentálna vec, ktorú musíme tam do toho komentára 

dostať. Stále sa uchádzam o váš čas z tej takej socialistickej terminológie, že táto tabuľka 

ukazuje nárast o 1000%, lebo tam bude náklad 12000, no tak áno, dostaneme sa do toho, že 

vždy to vysvetlím a táto otázka nebude musieť byť položená, lebo veď ja vidím, že je tam 

800%, dobre? Takže doplníme postupne, už budúci rok to bude zase trošku iný rozpočet. Ja 

chcem povedať, že oproti 200 stranám minulého roku, tento rok má zase 100 strán, tak nemá 

o 100 strán menej informácií, má o 100 strán menej balastu, ale súhlasím, že ešte stále tam 

niektoré informácie chýbajú. K investičným projektom, takto debarierizáciu v Rači, to už viem 

aj ja presne o čo ide a čo tam máme postaviť a už to ťaháme, že 3 roky. Od nás všetkých takto 

jak tu stojíme, tak sedíme, ja tu stojím, tak máte záväzok, že všetky veci u sociálnych 

zariadení, ktoré zistíme, možno takým trošku iným review a návštevami, že vieme spraviť a sú 

v hodnote, že 10, 13, 72 000 a už ich treba 4 roky a najlepšie zajtra, tak ich urobíme. To 

normálne sľubujem aj za seba, že do toho sa pustíme a debarierizácia v Rači, že je jeden 

kandidát, ja mám, že ďalších 17 a naše vedenie normálne, že stovka. Takže spolu 

s investičným pustíme sa do toho a debarierizáciu teda to je prvá vec čo spravíme. Tie ostatné 

veci 81 strana a 67, 69 na 82 – 103, možno by som, nemám právo odovzdávať slovo, ale to je 

potom, že pán Líška, alebo by som to dokonca nechal na odpoveď, ktorá bude, že písomná, 

lebo nie úplne vieme reagovať, že ktorý projekt je v akom stave, ale možnože Pali sa pripravil. 

 

Pavol Líška 

 

Dobrý deň. Ja k pánovi poslancovi Pilinskému ohľadne DSS v Rači. Takže tá druhá etapa 

vlastne ide o to, že riadiaci orgán nám prikázal zrušiť verejné obstarávanie a rozdeliť ho na 2 

časti, čiže prvá etapa bude ten dvojdom Račianska a druhá etapa bude tá Strelkova, kvôli 

tomu to je. Teraz v januári by sme to mali vyhlasovať nanovo. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ivan, neviem či boli zodpovedané všetky veci. Pani riaditeľka Lukáčová, nech sa 

páči, potom bude nasledovať pán poslanec Buzáš s faktickou poznámkou na pána Bošňáka. 

 

Barbora Lukáčová 

 

Áno, ja doplním aj tú Račiansku, aj Flacer. Račianska tak, ako povedal pán kolega 

z investičného, prišlo tam k procesnému pochybeniu verejného obstarávania. My sme dostali 

požiadavku zo strany riadiaceho orgánu opraviť. Je to v zásade o tom, že súťažíme síce 

v jednej súťaži, ale pripúšťame dvoch realizátorov. Podľa tohto metodického pokynu bolo 

verejné obstarávanie opravené, teda súťažné podklady a predkladáme ich na kontrolu 

a následne okamžite vyhlásime verejné obstarávanie. Čo sa týka Flacer, teraz sme vo fáze, 

kedy prebieha testovanie a vytvára sa metodika, práve to, čo sa pán poslanec pýta. Tá 

metodika bude uzatvorená na rozhraní prvého a druhého kvartála. Samozrejme veľmi radi do 

toho zapojíme všetkých vás, ktorí budú mať záujem. Meracie stanice sú osadené, je do toho 



zapojené aj naše krízové riadenie, krízové riadenie obcí, ktorých sa to bude týkať. Čiže 

súčasťou projektu je aj vytvorenie metodiky nového hlásenia. Teraz prebieha testovanie. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Buzáš, nech sa páči. 

 

Peter Buzáš 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Chcel by som pánovi Bošňákovi poďakovať za ten prísľub 

promptného riešenia v našich sociálnych zariadeniach. Nerád by som tú atmosféru spokojnosti 

a vďačnosti čo sa týka rozpočtu tu rušil, takže svoje výhrady, ktorých je nie málo a nie úplne 

také verejné nadšenie zdieľam si, diskusia bol dlhá, nechám. Iba by som sa chcel spýtať. 

Keďže zmluva s RCB podlieha nejakému utajenému režimu, ja som sa k nej nedostal, 

zaujímala by ma informácia, možno aj mojich kolegov, keďže sme podielnici v tejto spoločnosti 

a ona hospodári aj so ziskom, kedy sme aký zisk my ako podielnici tejto spoločnosti dosiahli, 

alebo bol k nám prevedený. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Nech sa páči, odovzdávam slovo pánovi riaditeľovi Bošňákovi. 

 

Ivan Bošňák 

 

Dobre, takže k RCB-čke. Ja mám na starosti konsolidáciu a my tú spoločnosť konsolidujeme. 

Teraz k jej zisku ja môžem povedať, že minulý rok to bola strata 800 000 myslím, nemám to 

presne dáta, ale každopádne tá spoločnosť minulý rok 17, 18 robí 90-95% výkonov pre nás. 

Kedysi to bolo inak, keď bola tá situácia jednoduchšia, ja neviem či mali viacej kapacít, alebo 

robili pre nás menej. S tými vecami čo mali to mi je teraz jedno. Robili aj pre tretie služby, boli 

úspešní vo verejných obstarávaniach, prípadne mali nejakých poddodávateľov. To skončilo. 

Takže teraz oni sú v podstate na nule. My keď pozeráme na ich rozpočet a pýtame sa čo budú 

robiť, tak je to tých 13,5 milióna pre nás, ktoré sú v zmluve, prípadne keď pribudne nejaká 

dotácia na Senec, Pezinok tak sa pustia aj do toho a ide to cez nich, lebo to realizujú ako 

verejný obstarávateľ. Oukej, ale robia pre nás, tým pádom nebude cieľ, aby oni mali zisk, ale 

naopak bude mojím, aj keď ja nie, ale cez predsedu predstavenstva a dozornú radu budeme 

my kontrolovať, aby nemali náklady, ktoré nesúvisia s ich podnikaním. Čo sa týka utajeného 

režimu tej zmluvy, to by som nechal pána Šaraya. Nemyslím si, že je utajená, ja ju mám 

v šanóne len teda nie v tomto, ale vedľa. Je veľmi jednoduchá, odvoláva sa na nejaký cenník, 

ktorý je v prílohe. Ten cenník je z roku 2005, niektoré položky sú tam nezmyselné, niektoré 

tam chýbajú a niektoré sú nadhodnotené voči dnešným cenám a niektoré sú také, že sa za to 

nedá spraviť ani desatina. Takže my máme skôr problém pri vyfaktúrovávaní si tých vecí, ktoré 

nám v správe a údržbe majetku robia, respektíve objednávame si to, čo v cenníku vieme nájsť. 

Ale pretože je to veľká položka 13,5 milióna oproti sociálnym službám, na ktoré ide na budúci 

rok, že 5 miliónov a tam je, že 14 zariadení a 1500 klientov a 1000 zamestnancov, rozumiem, 

ktorým smerom máme upriamiť svoju pozornosť. Ja tiež si nemyslím, že tu máme byť strašne 

nadšení z toho ako ten rozpočet vyzerá. On vyzerá dobre, len tých peňazí je málo a našich 

kapacít na realizáciu všetkého, čo potrebujeme, ktoré sú limitované, no tiež by sme potrebovali 

dvojnásobok, to poviem rovno. Sociálnych zariadení sa to týka akože na prvom mieste, súťažia 



so školami, ktoré sú, že hneď vo vedľajšom pruhu a raz ide rýchlejšie jeden a raz druhý a získa 

nejaké dodatočné zdroje. Môžeme mať aj strategickú diskusiu o tom, že či si nepožičať ďalších 

5 miliónov, lebo to stále bude dobré, lebo je to, že v dobrých časoch, lebo pozor, v tých zlých 

sa vám to bude schvaľovať trošku horšie a či nevybudujeme kapacity na úrade na to, aby sme 

tie veci, ktoré tam sú v tom investičnom a ktoré nie sú v tom investičnom pláne, ale sú 

v zásobníku, nezrealizujeme behom najbližších dvoch rokoch. Ja takúto diskusiu privítam. Aj 

na komisiách sme pripravení určite s investičným prísť a za vedenie úradu môžem povedať, 

že je toho, že veľa. Pani Lukáčová z akčného plánu nám to vie povedať koľko desiatok miliónov 

vecí to je, ktoré treba urobiť. A vy všetci čo pracujete zvlášť v sociálnej komisii tak viete, že 

keď sa v tých 14-tich zariadení spýtame, tak každý dojde s listom Ježiškovi, že teda asi za 

milión. Okrem debarierizácií normálne, že drobné veci. Takže máme čo robiť a ja naopak som 

povedal, že my sa do roboty pustíme, že hneď teraz a nie po Troch kráľoch, lebo je toho veľa 

čo treba robiť. Myslím, že všetko za mňa. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Nechám reagovať ešte pána Matúša Šaraya. 

 

Matúš Šaray 

 

Ďakujem pekne. Zmluva určite nie je tajná a behom 2 minútiek ju tu máte vytlačenú. Poprosil 

som už kolegynky takže dostanete ju samozrejme k dispozícii. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším poslancom s faktickou poznámkou je pán Juraj Říha. 

 

Juraj Říha 

 

Ďakujem pekne za slovo. Skutočne fakticky, ale pán kolega Buzáš tu otvoril podľa mňa jednu 

principiálnu otázku, ku ktorej si dovolím vyjadriť svoj postoj. Milé kolegyne, milí kolegovia, 

myslím si, že Regionálne cesty Bratislava sú založené za úplne iným účelom ako je tvorba 

zisku, ktorý ešte budeme nebodaj zdaňovať štátu, ale v prvom rade je to naša investičná 

spoločnosť, ktorá sa nám má starať o cesty a má investovať. Čiže, myslím si, že každý správny 

hospodár si nastaví hospodárenie v takejto spoločnosti na nulu, aby dosiahla táto spoločnosť 

hlavne výkony v efektívnych nákladoch, s tým súhlasím, ale ja by som teda nesúhlasil prvý 

s tým, aby sme točili smerovanie tejto spoločnosti. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším, ďalšou poslankyňou s faktickou poznámkou je pani poslankyňa Mária 

Kisková. 

 

Mária Kisková 

 

Ďakujem pekne. Ja by som sa chcela spýtať kedy, alebo akým spôsobom bolo odhlasované 

predstavenstvo a dozorná rada, pretože z nášho klubu sme sa o tom ani nedozvedeli prvá vec 



a druhá patríme k tým väčším klubom BSK a ani v dozornej rade, ani v predstavenstve 

nemáme zástupcu. Chcem sa spýtať, či je to možné, aby bol doplnený, Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

O RCB-čke sa pýtate, áno? 

 

Mária Kisková 

 

Áno. 

 

Juraj Droba 

 

Tam to bolo súčasťou celkového balíka dohôd obsadenia postov predstavenstiev a dozorných 

rád medzi poslancami. je možné, že váš ak sa nemýli 6 členný, alebo 7 členný klub. 

 

Mária Kisková 

 

9. 

 

Juraj Droba 

 

9 členný klub? Neviem koľko ste mali v tom čase, ale viem, že to nakoniec bolo schválené tak, 

ako to bolo schválené a bolo to proporčne rozdelené medzi kluby. Dám slovo pánovi Šarayovi. 

 

Matúš Šaraya 

 

Ďakujem. Len na vysvetlenie. Tu si treba uvedomiť, že právna úprava vo vzťahu k vyšším 

územným celkom je trošku iná ako je v obciach, mestách. Samosprávny kraj v rámci svojich 

kompetencií a rozdelenia medzi zastupiteľstvom a županom nemá podmienku schvaľovania 

zástupcov v orgánoch, kde má majetkovú účasť samosprávny kraj v zastupiteľstve. To 

znamená, túto je to v našom pohľade je to kompetencia župana, samozrejme robí ju na 

základe politických dohôd, lebo tak ten život jednoducho beží. Iné to máte v obciach 

a mestách, kde priamo v 369 je upravené, že zastupiteľstvo musí schváliť zástupcu, alebo 

nominancov, nominantov miest a obcí a podľa toho môže starosta alebo primátor hlasovať. 

Takže tu u nás to v zastupiteľstve nemuselo byť, ale bolo to v tých dohodách tak, ako uviedol 

pán predseda. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy. Pán Bošňák myslím reagoval úplne 

na všetko, takže odovzdávam slovo, uzatváram tento bod programu, odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

 

 

 

 

 



Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Keďže sme nedostali žiadne doplňujúce, ani pozmeňujúce návrhy k rozpočtu, 

tak návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo písomne doručené 

spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem a prosím vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 11 
 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. ZA hlasovalo 32 poslancov, proti nebol nik, zdržalo sa 9 poslancov a poslankýň. 

Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo prezentované a ďakujem veľmi pekne. 

Schválili sme zákon roka.(postlesk) Zároveň mi ostáva ešte taká pesnička, že čože je to 50- 

tka, takže dovoľte, aby som pánovi Bošňákovi pogratuloval. Ten kalendár zastupiteľstiev sme 

vlastne robili tak, aby to padlo presne na jeho narodeniny, aby dostal darček vo forme 

schváleného rozpočtu. Ivan, želám ti veľa zdravia, veľa síl. Ďakujem za doterajšiu prácu 

a gratulujem ti. 

 

Ivan Bošňák 

 

Ďakujem za darček. (gratulácie) 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Týmto ukončujem bod číslo 8 programu a otváram bod číslo 9. 

Bod č. 9 
 
Návrh Koncepcie rozvoja sociálnych služieb v kompetencii Bratislavského samosprávneho 

kraja na roky 2018 – 2023 a pokračujeme ďalším významným materiálom. Poprosím teraz 

pána vicežupana Mikuláša Krippela o úvod k materiálu. Nech sa páči, pán vicežupan máte 

slovo. 

 

Mikuláš Krippel 

 

Ďakujem za slovo pán župan. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, dovoľte mi aby 

som vás v krátkosti oboznámil s týmto materiálom. Je to teda predkladaný návrh Koncepcie 

rozvoja sociálnych služieb v pôsobnosti BSK na roky 2018 – 2023. Koncepcia v podstate 

reflektuje súčasnú situáciu poskytovania sociálnych služieb v regióne BSK. Je takým 

základným plánovacím nástrojom pre plánovanie rozvoja sociálnych služieb v nasledujúcom 

období. Táto koncepcia treba povedať, že bola vypracovaná, alebo teda sa snažila byť 

vypracovaná v súlade s medzinárodnými dokumentami, spomeniem Dohovor o právach ľudí 

so zdravotným postihnutím, tiež v súlade s Národnými prioritami rozvoja sociálnych služieb 

a čo je asi možno najdôležitejšie, tak v súlade s komunitnými plánmi obcí, sociálnych služieb 

obcí, ktoré vlastne nám svoje komunitné plány zaslali. Tu by som tak pre informáciu povedal, 



že z celkového počtu 73 obcí a 17 mestských častí 57 obcí zaslalo svoje komunitné plány 

sociálnych služieb. Čiže z týchto sa tiež vychádzalo. Keď sa, čo sa týka toho materiálu, má 

také 4 kľúčové časti. V tej časti B sú uvedené východiská pre plánovanie sociálnych služieb 

v regióne a nejaká analýza. Takže je to predovšetkým aj analytický materiál. Napríklad sa tam 

dozviete to, že v podstate BSK spolufinancuje asi 214 poskytovateľov sociálnych služieb. 

Potom časť C sa venuje tak podrobnejšie takým 4 cieľovým skupinám. Sú to ľudia s duševnými 

poruchami, ľudia s mentálnym postihnutím, ľudia s poruchami autistického spektra a ľudia, 

teda osoby, ktoré využívajú sociálnu službu včasnej intervencie. Vlastne k spracovaniu tejto 

časti koncepcie predchádzali, predchádzal veľký zber materiálu, bolo uskutočňovaných 

desiatky stretnutí aj so zástupcami týchto organizácií, so zástupcami rodičov ľudí so 

zdravotným postihnutím ako aj so samotnými ľuďmi so zdravotným postihnutím. Potom tá 

tretia časť D, tá sa zameriava na naše zariadenia v pôsobnosti samosprávneho kraja, naše 

zariadenia sociálnych služieb, kde sme zriaďovateľom my. Tých 14 zariadení o ktorých sme 

sa bavili aj pri rozpočte no a potom časť E dáva nejaké priority a ciele do budúcna na to 

nasledujúce obdobie 5 rokov. No čo také záverom povedať k tejto veci. Chcel by som sa 

poďakovať z tohto miesta odboru sociálnych vecí za naozaj hodiny a hodiny práce pri príprave 

koncepcie, lebo absolvovali desiatky rozhovorov, stretnutí, vyhodnocovali desiatky dotazníkov, 

napríklad oslovili 150 detských lekárov, vyhodnotili 57 komunitných plánov obcí a naozaj je za 

týmto materiálom obrovské množstvo práce. Nehovorím, že by sa mu možno nejaké maličké 

veci dali vytknúť, ale je to proste koncepčný materiál, ktorý má asi 80 strán. Zároveň by som 

chcel dať ešte slovo na doplnenie pani doktorke Marici Šikovej. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ďakujeme. Nech sa páči. 

 

Marica Šiková 

 

Ďakujem pekne za slovo. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, dovoľte mi ešte doplniť pár 

informácií k predloženému materiálu. Návrh koncepcie bol v súlade so Zákonom o sociálnych 

službách zverejnený na verejnú diskusiu. V rámci verejnej diskusie bolo na BSK doručených 

27 pripomienok fyzických a právnických osôb. Po uplynutí lehoty na uplatnenie pripomienok 

boli zaslané 2 pripomienky. Z celkového počtu 29 pripomienok bolo 21 akceptovaných 

a zapracovaných do koncepcie. Zapracovaná bola aj jedna pripomienka, ktorá bola zaslaná 

po termíne, nakoľko sme sa s ňou stotožnili. Vyhodnotenie pripomienok máte priložené ku 

koncepcii. Dovoľte mi ešte takto verejne poďakovať poslankyniam a poslancom Komisie 

zdravotníctva a sociálnych vecí za ich podnetné pripomienky ku koncepcii, za ich prácu a čas 

strávený spolu s nami v pracovnej skupine a za trpezlivosť pri finalizovaní a konečných úprav 

koncepcie. Ak máte nejaké otázky, nech sa páči, ak vás otázky napadnú dodatočne 

kedykoľvek ste u nás vy na odbore vítaní, môžete sa za nami zastaviť. Ďakujem vám za 

pozornosť a prosím vás o podporu tohto materiálu. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ďakujem pekne, nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. Prihlásený je pán doktor 

Štekláč, nech sa páči máte slovo. 

 

 



Juraj Štekláč 

 

Dobrý deň, ďakujem za slovo. Ja by som sa tiež chcel poďakovať jednak teda odboru 

sociálnych vecí úradu za vypracovanie koncepcie, ale to, čo by som chcel zdôrazniť je práve 

to, že teda tá koncepcia bola jednak vypracovaná v súčinnosti s verejnosťou a hlavne teda 

v súčinnosti s odbornou verejnosťou, kde teda sama táto odborná verejnosť deklarovala, že 

ich pripomienky a návrhy a podnety boli vlastne zapracovávané do tejto koncepcie. V komisii 

zdravotníctva a sociálnych vecí hlasovalo, sa zdržalo hlasovania asi 5 poslancov. Ten dôvod 

bol ten, že chceli dať ďalšie doplňujúce návrhy, čiže nemali nejaké zásadné výhrady voči 

koncepcii. Tieto návrhy sa tam zapracovali po stretnutí s vedením Odboru sociálnych vecí 

a myslím, že došlo teda k naplneniu ich požiadaviek. Sú zapracované v tom konkrétnom 

materiály, ktorý vám bol predložený a myslím si, že tento materiál je vyvážený a spĺňa svoj 

účel, takže aj ja by som si dovolil vás poprosiť o podporu a ďakujem ešte raz teda všetkým, čo 

sa práce na materiály zúčastnili. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Vidanová, nech sa páči. 

 

Lucia Vidanová 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Nadviažem teda na predkladateľa, aj na mojich predrečníkov. 

Takisto chcem požiadať o podporu tohto materiálu a poďakovať všetkým, ktorí pracovali na 

vypracovaní koncepcie. Naozaj sú za tým ako bolo povedané hodiny práce a analýz, ale treba 

teda podotknúť, že tento materiál nie je nemenný. Takisto ide o živý dokument, do ktorého 

budeme môcť počas celého obdobia vstupovať a vlastne každoročne bude aj vyhodnocované 

plnenie. Pretože tento koncepčný materiál reflektuje na národné priority rozvoja sociálnych 

služieb, ale tamtie boli nastavené na roky 2015 – 2020. Musím podotknúť, že župa v tomto 

trochu meškala, keďže v zmysle Zákona o sociálnych službách do 12-tich mesiacov od 

zverejnenia národných priorít ma predložiť koncepciu na schválenie a naposledy vlastne 

v tomto pléne sa koncepcii rokovalo v septembri 2010. Tak mňa mimoriadne teší, že naše 

zastupiteľstvo má možnosť rozhodovať o novej koncepcii, ktorá je podľa mňa veľmi dobre 

nastavená, rámcovo a teda umožní nám aj v budúcnosti reagovať na to, čo život prinesie. Nie 

je to fráza, je to naozaj o tom, že naša sila sa prejaví v tom, ako sa dokážeme postarať o tých 

najslabších a aj pod titul v programovom vyhlásení, teda v tejto brožúrke, ktorá je nejako 

hodnotíme 365 dní na župe v sociálnej oblasti hovorí o tom, že pomáhame tým 

najzraniteľnejším. My dnešným, dúfam schválením koncepcie splníme teda ďalší cieľ 

programového vyhlásenia ku ktorému sme sa všetci prihlásili tak aj za seba vás prosím 

o podporu tohto materiálu a ďakujem všetkým. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Marek Machata. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Ja som bol minule trochu ostrejší k sociálnym témam, tentokrát nebudem. 

Chcem poďakovať vedeniu, Odboru sociálnych vecí a všetkým ľuďom, ktorí promptne 



zareagovali a zorganizovali stretnutie s poslancami sociálnej komisie. Riešili sme tam tie veci 

o ktorých hovoril pán kolega Štekláč. Mal som pocit, že tie pripomienky, ktoré sa ešte zo dňa 

na deň dali zapracovať, myslím teraz poslanecké pripomienky, tak sa zapracovali do návrhu, 

alebo minimálne sa s nimi pracovalo, pracuje a bude pracovať, takže za toto ďakujem. Trochu 

ma mrzí, že ľudia z NKÚ natočili video, respektíve pustili video o týchto koncepciách o týždeň 

skôr, kde nás ešte nespomínajú s tým, že to máme schválené. Verím, že to dnes prejde 

a dáme im to potom na vedomie, určite aby zaznamenali, že teda sme ďalším samosprávnym 

krajom, ktorý tú koncepciu má neporiadku. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou prihlásenou v poradí je pani poslankyňa Lýdia Ovečková. 

 

Lýdia Ovečková 

 

Takže ja by som chcela rovnako ako moji predrečníci poďakovať hlavne oddeleniu sociálnych 

vecí spracovanie koncepcie, keďže to robili vo vlastnej réžií. Rovnako tak všetkej odbornej 

verejnosti, občianskym združeniam, ktorí pôsobia vlastne v tejto oblasti, ktorí bolo oslovení 

a boli súčasťou tvorby, veľmi aktívnou súčasťou tvorby. Takisto, že boli zapracované všetky 

pripomienky, ktoré vlastne sme dávali my na komisii, respektíve potom na stretnutí pracovnej 

skupiny. Tiež verím teda tomu, že tento dokument ostane živý a bude otváraný pravidelne 

a bude doňho možné dávať ďalšie nejaké nápady, návrhy, hlavne čo sa týka strategickej časti 

a konkrétnych realizácií. Na to aby tí najviac odkázaní mali vlastne čo najkvalitnejší život. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne pani poslankyňa. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže 

dovoľte, aby som rozpravu ukončil a udelil slovo návrhovej komisii. Nech sa páči. 

 

Marek Machata 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

Ďakujem. Dovoľte aby som vás poprosil o prezentáciu a hlasovanie teraz. 

 

Hlasovanie č. 12 
 

Juraj Droba 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 31 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu číslo 9. Týmto ho ukončujem 

a otváram bod číslo 10. 

 

Bod. č. 10 
 

Návrh Výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie na podporu práce s mládežou na 

území Bratislavského samosprávneho kraja v roku 2019 z Bratislavskej regionálnej dotačnej 



schémy na podporu športu a mládeže. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

materiál, ktorý máte pred sebou vám bude prezentovať riaditeľ Odboru školstva, mládeže 

a športu, pán Igor Urbančík. Nech sa páči. 

 

Igor Urbančík 

 

Ďakujem pán predseda. Pani poslankyne, páni poslanci, veľmi stručne. Toto je posledná 

výzva, ktorú budete schvaľovať tento rok. Týka sa podpory mládeže a to najmä rozvoja 

informačnej, digitálnej a mediálnej gramotnosti, boja proti extrémizmu, podpory participácie 

mládeže a organizovania pravidelných, preventívnych a nízko prahových aktivít pre mládež na 

území BSK. Na túto výzvu navrhujeme alokovať 15% prostriedkov, ktoré boli určené pre šport 

a mládež. Minimálnou požadovanou výškou dotácie je 1000 eur, maximálnou 8000 eur, pričom 

spolufinancovanie pre subjekty, ktoré dlhodobo robia s mládežou je navrhované na úrovni 

25%. Keďže nechcem vás oberať o čas, pokiaľ máte akékoľvek otázky, rád ich zodpoviem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu. Neevidujem nikoho prihláseného, 

takže rozpravu uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 

Ďakujeme pekne. Návrhová komisia opäť predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám 

bolo písomne doručené spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Dovoľte aby som vás teraz poprosil o prezentáciu a hlasovanie, nech sa páči. 

 

Hlasovanie č. 13 
 

Juraj Droba 

 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 33 poslancov, proti nebol nik, taktiež sa nik nezdržal 

a zastupiteľstvo tým schválilo uznesenie k bodu číslo 10 programu rokovania. Týmto pádom 

pod číslo 10 ukončujem, ďakujem pánovi Urbančíkovi a otváram bod číslo 11. 

 

Bod č. 11 
 

Návrh nominácie členov Odbornej hodnotiacej komisie Bratislavskej regionálnej dotačnej 

schémy na podporu športu a mládeže v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia č. 5/2018 o 

poskytovaní dotácií z rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja. Poprosím opäť riaditeľa 

Odboru školstva, mládeže a športu, pána Igora Urbančíka, nech sa páči. 

 

Igor Urbančík 

 

Panie poslankyne, páni poslanci, veľmi stručne k už schváleným výzvam týkajúcich sa športu, 

mládeže predkladáme návrhy odborníkov, ktorí budú posudzovať projekty. Tí boli vybraní aj 

z odborníkov, ktorí posudzovali projekty za minuloročné projekty a zároveň sme sa snažili 



osloviť čo najširšiu skupinu pokrývajúcu všetky oblasti športu a práce s mládežou a preto sú 

napríklad doplnení medzi hodnotiteľov aj traja učitelia z radov učiteľov telesnej výchovy na 

školách BSK. Materiál bol prerokovaný v komisiách, kde na základe návrhu z komisie školstva 

bol doplnený ešte o dvoch ďalších členov a predkladáme ho vám v tejto verzii na schválenie. 

V prípade akýchkoľvek otázok rád zodpoviem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Nech sa páči, otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže neevidujem 

žiadnu prihlášku do rozpravy, rozpravu uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia  predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 14 
 
Juraj Droba 

 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 33 poslancov, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal. 

Zastupiteľstvo uznesenie k bodu číslo 11 schválilo. Bod číslo 11 ukončujem a otváram bod 

číslo 12. 

 

Bod č. 12 
 
Návrh na vymenovanie Odbornej hodnotiacej komisie Bratislavskej regionálnej dotačnej 

schémy na podporu kultúry v roku 2019, poprosím pani Agátu Mikulovú, poverenú výkonom 

funkcie riaditeľky Odboru cestovného ruchu a kultúry, aby nám materiál uviedla. Nech sa páči 

pani Mikulová. 

 

Agáta Mikulová 

 

Dobrý deň. Ďakujem veľmi pekne za slovo, predkladáme vám návrh nominácie na členov 

odbornej hodnotiacej komisie na podporu kultúry. Tento návrh obsahuje 14 nominácií, 14 

odborníkov, pre každú danú oblasť 2 odborníci, ktorí sa schvaľujú na 2 roky. Tento materiál 

bol prerokovaný v gesčnej komisii  a zároveň aj vo finančnej komisii a prešiel bez pripomienok. 

Takže ďakujeme veľmi pekne, toto je stručná informácia k danému návrhu. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Prihlásenou ako prvou je pani 

poslankyňa Ovečková, nech sa páči. 

 



Lýdia Ovečková 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som iba chcela povedať vzhľadom na nejaké nezhody, 

ktoré boli minulý rok práve v oblasti kultúry, teda by som chcela sa poďakovať za takéto návrhy 

osobností z odborného, vlastne z tej danej oblasti a chcela by som teda povedať, že budem 

rada, ak budú obidve komisie otvorené obidvom stranám, to znamená, aby bola odborná 

verejnosť prítomná na dotačnej komisii a opačne poslanci z dotačnej komisie mali možnosť 

účastniť sa vlastne rokovania odbornej hodnotiacej komisie a tiež by som chcela veľmi pekne 

poprosiť, že aby sme sa snažili nejak postupovať v zmysle všeobecne záväzného nariadenie 

a teda aby boli striktne dané, že kto je komu odporúčacie. Konečné stanovisko je aj tak na 

zastupiteľstve. Takže ďakujem. Ostatné všetko sú iba poradné orgány k zastupiteľstvu. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Aufrichtová, nech sa páči. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Mňa by zaujímalo prečo nie je nutnosť pri menovaní členov odbornej hodnotiacej 

komisie za šport a za kultúru, že nevidíme zoznam za kultúru. Mohli by ste nám ho teda aspoň 

predstaviť? 

 

Agáta Mikulová 

 

Áno, zoznam je súčasťou tohto návrhu, tohto dokumentu a sú tam nominovaní štyria 

hodnotitelia, čiže komplet všetky mená aj s krátkymi informáciami, anotáciami daných 

hodnotiteľov sú uvedené v materiály. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ja viem, že to je v materiály, ale... 

 

Juraj Droba 

 

Pani Aufrichtová, nech sa páči ešte raz, lebo nehovorili ste na mikrofón. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Nie je tam jednotnosť v tom uznesení, ktoré prijímame, nie v materiáloch. Ja viem, že 

v materiáloch to bolo, ale okej, tak to necháme teda. Ináč vyzerá uznesenie ku športu a inak 

ku kultúre aj keď je to jedna BRDS. Okej, len je to jeden úrad. 

 

Juraj Droba 

 

Berieme ako pripomienku, nevidím dôvod, aby tie mená neboli uvedené do budúcna aj 

v uznesení. Ak sa môžeme dohodnúť tak, že dáme hlasovať o tom materiály tak, ako bol 

predložený a budúci rok určite uvedieme mená aj do uznesenia. 



Zuzana Aufrichtová 

 

Dobre, ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu 

uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 

 

Takže po dohode návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 15 
Juraj Droba 

 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 35 poslancov, proti nebol nik, nikto sa nezdržal. 

Zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu číslo 12 programu rokovania. Týmto ho ukončujem 

a otváram bod číslo 13 rokovania. 

 

Bod č. 13 
 
Návrh na vymenovanie členov Odbornej hodnotiacej komisie Bratislavskej regionálnej 

dotačnej schémy na podporu turizmu v roku 2019. Pani Mikulová, nech sa páči opäť úvodné 

slovo. 

 

Agáta Mikulová 

 

Ďakujem veľmi pekne. Vážené dámy, vážení páni, takže toto je vlastne obdobný materiál ako 

pri kultúre. Tu sú uvedení odborníci za oblasť turizmu, nakoľko oblasť turizmu obsahuje 3 

oblasti podpory, tak tých nominácií je 6. To znamená za každú oblasť podpory dvaja 

hodnotitelia, schvaľujú sa takisto na 2 roky a tento materiál takisto bol schválený aj v gesčnej 

komisii aj v príslušnej finančnej komisii. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Týmto otváram rozpravu k bodu číslo 13. Keďže neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, tak rozpravu uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. Nech sa páči. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom. 



Juraj Droba 

Ďakujem. Dávam priestor teraz prezentovať sa a hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 16 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 33 poslancov, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal. 

zastupiteľstvo uznesenie k bodu číslo 13 schválilo. Ukončujem bod číslo 13 a otváram bod 

číslo 14. 

 

Bod č. 14 
 
Informácia o pláne zasadnutí Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja na rok 2019 

a s úvodným slovom prosím o vystúpenie pána riaditeľa úradu Mariána Viskupiča. 

 

Marián Viskupič 

 

Ďakujem pekne. Panie poslankyne, páni poslanci jedná sa o tradičný plánovací materiál, ktorý 

je predkladaný zastupiteľstvu tak, ako si to vyžaduje poriadok zastupiteľstva BSK. Predkladaná 

verzia informácie obsahuje 6 navrhovaných termínov rokovaní zastupiteľstva v kalendárnom 

roku 2019. Konkrétne sa jedná o nasledovné termíny. 8. február, 29. marec, 14. jún, 

20. september, 8. november a 13. december. Pri zostavení termínov zasadnutí a súčasne aj 

zasadnutí komisií a pracovných stretnutí predsedov poslaneckých klubov a predsedov komisií 

boli zohľadnené dátumy štátnych sviatkov, školských prázdnin, takisto nezastupiteľné 

pracovné cesty pána župana do Bruselu, ako aj zákonné lehoty, ktoré musia byť zohľadnené 

pre konkrétne predkladané návrhy počas roka. Okrem toho bolo nevyhnutné vyhovieť 

jednotlivým odborom úradu, ktoré predkladajú materiály na rokovania zastupiteľstva tak, aby 

dlhodobé aktivity mohli byť predložené zastupiteľstvu v požadovaných termínoch 

vyplývajúcich z plnenia prijatých uznesení. Navrhované termíny sú prehľadne usporiadané 

v tabuľke, ktorá v tomto roku zmenila grafický dizajn. Okrem vyššie spomenutého, materiál 

obsahuje aj rámcový návrh programu rokovaní zastupiteľstva na rok 2019. K uvedeným 

bodom rokovaní v konkrétnych termínoch však budú pribúdať ďalšie body rokovania podľa 

aktuálnosti, naliehavosti, vzájomných dohôd. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, tak rozpravu uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

 

 



Hlasovanie č. 17 
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 36 poslancov, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu číslo 14 programu rokovania. 

Týmto ho ukončujem a otváram bod číslo 15. 

Bod č. 15 
 

Návrh konania vo veci ochrany verejného záujmu a zamedzenia rozporu záujmov podľa 

ústavného zákona číslo 357/2004 Z.z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií 

verejných funkcionárov v znení ústavného zákona č. 545/2005 Z.z. Dovoľte aby som odovzdal 

slovo pánovi Matúšovi Šarayovi, vedúcemu právneho oddelenia. Nech sa páči. 

 

Matúš Šaray 

 

Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, na predchádzajúcom 

zastupiteľstve ste ako príslušný orgán začali príslušné konanie v zmysle ústavného zákona. 

Toto konanie bolo začaté na základe podnetu komisie, ktorú máme ustanovenú pri 

zastupiteľstve. Komisia v podstate skontrolovala doručené oznámenia vás, ako verejných 

funkcionárov, ako poslancov, tak isto aj pána predsedu. Na základe svojich zistení dala 

príslušné odporúčanie pre zastupiteľstvo. Dnes pristupujeme, alebo máme pred sebou 

materiál, ktorý má toto konanie v podstate ukončiť, to znamená je predložený návrh na 

rozhodnutie tak, ako ustanovuje príslušné ustanovenie tohto ústavného zákona. Ukladajú sa 

tam sankcie tým poslancom, ktorí si nesplnili tú povinnosť či už vôbec, respektíve si ju nesplnili 

v stanovenom termíne s tým, že uvedené pokuty, alebo teda sankcie sú presne stanovené 

ústavným zákonom. To znamená, nie je tam možné rozpätie od - do. Je presne stanovené aká 

sankcia sa za to ktoré porušenie ukladá. Materiál bol prerokovaný na poslednom rokovaní 

predsedov poslaneckých klubov, takže vychádza, tam bolo odprezentované, že vychádza zo 

znenia ústavného zákona. Na úvod z mojej strany všetko. Ak sú nejaké otázky na 

dovysvetlenie, nech sa páči sme pripravení odpovedať. Ďakujem. 

 

 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Otváram priestor na rozpravu, respektíve otváram rozpravu. Evidujem zatiaľ dve 

prihlášky do rozpravy. Ako prvej udeľujem slovo pani poslankyni Kiskovej, nech sa páči. 

 

Mária Kisková 

 

Ďakujem veľmi pekne. Keďže tam figuruje aj moje meno, chcem iba vysvetliť, že ja som v roku 

2018 ešte nebola poslankyňou, 2017 nebola poslankyňou, až v roku 2018. Tam došlo presne 

k tomu nedorozumeniu, že som teda nebola informovaná. Som nová poslankyňa, nevedela 

som o tom, že koncom januára, keď som zložila sľub, že sa ma táto povinnosť týka. To 

znamená, že sa ospravedlňujem za tú neznalosť, lebo neznalosť zákona neospravedlňuje, 

alebo ako by som to mala povedať tak, aby som dala na pravú mieru, že to nebolo zámerne, 

ale, že to bolo preto, že som sa stala poslankyňou neskôr ako všetci ostatní a v čase keď 

ostatní boli informovaní nebola som prítomná. Ďakujem veľmi pekne. 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujeme veľmi pekne. Ďalším v poradí prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dušan 

Dvoran. 

 

Dušan Dvoran 

 

Som v komisii pre verejný záujem. Chcem povedať, že nemyslím si, že som extrémista, ale pri 

tomto zákone asi budem. Všeobecne je známe, ja to prezentujem aj na komisii aj všade, že 

tento zákon vrátane ústavného zákonu má pre mňa, nemá pre mňa väčšiu hodnotu ako je 

zberový papier. Keď si to bulvár a média pod tlakom na parlament presadili, prosím. V tejto 

chvíli, keď bude ten menoslov nejedná sa o mojich 45 euro, to je jedna dvanástina z decembra, 

ale jedná sa mi o to, že pri tom mojom dlhodobom postoji, ako budem hlasovať. No budem 

hlasovať proti, zatlačím červené tlačítko, lebo si nemyslím, že tí predchádzajúci poslanci tiež 

tým, že končili, že o tom nevedeli, že by mali dostať od nejakých 1000 do 3000 eura postih, 

poprípade pani Kisková celý jeden plat už v roku 2018. Aby sme postihli týchto poslancov 

vysokými pokutami kvôli papieru, či bol dodaný tretieho, alebo štvrtého, mi to pripadá ako 

zvrátené a neetické a preto aj to hlasovanie, ktoré teraz nastane preverí po určitej stránke aj 

náš charakter, lebo sú to poslanci, ktorí boli niekedy v pravicovom klube, ale je mi to úplne 

jedno, či boli v pravicovom, alebo tam. Keby sa to stalo aj v budúcnosti, každému z vás, pri 

mojom mene vždycky bude svietiť červená farba na tabuli. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu týmto 

uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo 

písomne doručené spolu s materiálom. 

 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne a teraz prosím aby ste sa prezentovali a hlasovali. Nech sa páči. 

 

Hlasovanie č. 18 
 

Ďakujem. Uznesenie bolo prijaté. ZA hlasovalo 20 poslancov, proti boli traja a zdržalo sa 12, 

jeden nehlasoval. Takže konštatujem, že zastupiteľstvo uznesenie schválilo.  

 

Úradný záznam k výsledku hlasovania č. 18: 

 

Návrh predneseného návrhu uznesenia nebol schválený, nakoľko v zmysle čl. 9 ods. 9 zákona 

č. 357/2004 Z.z. sa v tomto konkrétnom prípade vyžaduje pri hlasovaní nadpolovičná väčšina 

všetkých poslancov zastupiteľstva vyššieho územného celku, t.j. minimálne 26 z 50 poslancov. 

Prítomných bolo 36 poslancov, ZA hlasovalo 20 poslancov, PROTI hlasovali 3 poslanci, 

ZDRŽALO sa 12 poslancov, 1 poslanec nehlasoval.  Návrh uznesenia tak nezískal 

nadpolovičnú väčšinu všetkých poslancov. 



 

Ukončujem bod číslo 15 a otváram bod číslo 16. Je to bod Rôzne. 

 

Bod č. 16 – Rôzne 
 

Pýtam sa, že či má niekto nejakú prihlášku do rozpravy v bode Rôzne? Prvým prihláseným je, 

aha, s faktickou poznámkou pani poslankyňa Mária Hudáková, následne s príspevkom do 

rozpravy pán poslanec Vlačiky. Nech sa páči. 

 

Mária Hudáková 

 

Ja mám tuná avizované interpelácie, tak neviem či môžem v tomto bode ich predniesť? Dobre. 

Takže interpelácie sa týkajú dopravnej situácie, ktorá sa týka obvodu, ktorý zastupujem a teda 

žiadam o predloženie dokumentácie k rozpočtu novej cesty II. triedy ako I. etapy obchvatu 

Grobov od križovatky Triblavina po Teplé pramene v rozpočte 2019 vo výške 2,4 milióna eur. 

Na základe, text interpelácie, chcela by som vedieť na základe akej dokumentácie boli 

vyčlenené tieto financie na realizáciu. Už som spomenula, že tam boli nejaké šumy, že by tam 

mohlo byť zahrnuté niečo iné. Požadujeme teda predloženie rozpočtu po nejakých 

investičných celkoch, alebo častiach. Napríklad koľko pôjde na výkupy, koľko na projektovú 

dokumentáciu, koľko na mosty, koľko na kanalizáciu, osvetlenie, podobne. Niektoré veci vieme 

už úplne celkom presné, keďže už sa aj súťažili tieto záležitosti.  Žiadame o zaslanie vydaných 

územných resp. stavebných povolení na tieto časti komunikácie. Ďalej v akom stave je 

napojenie križovatky Triblavina na Seneckú cestu. Či sú tam už vydané nejaké územné 

rozhodnutia a aký je predpokladaný harmonogram výstavby tohto funkčného napojenia 

križovatky Triblavina na Seneckú cestu. A ďalej vzhľadom na posledné informácie žiadame 

o predloženie  "Zmluvy o postúpení práv a povinností" na základe, ktorej došlo k prevodu práv 

a povinností na Regionálne cesty Bratislava zo stavebného povolenia na Javorovú alej. Prosím 

aj o zaslanie tohto stavebného povolenia Zaujímalo by nás za akú odplatu bola prevzaná 

dokumentácia k tejto ceste a aké vznikli doteraz z tohto prevodu práv a povinností náklady. 

Druhá interpelácia. Je to žiadosť o vysvetlenie ako bude BSK postupovať v prípade, že v čase 

dokončenia pripojenia križovatky Triblavina na D1 nebude v prevádzke 4. pruh D1, nebude 

v prevádzke D4 a R7. Upozorňujem, že táto situácia by sa absolútne nepriaznivo dotkla 

Senca, pretože my chodíme do Bratislavy po D1 ako kopec ďalších občanov republiky a po 

starej Seneckej. Vieme aká je situácia na starej Seneckej. To, že sa bude rozširovať na 4 

pruhy poviem rovno, že bol nejaký hoax, pretože najskôr bude 4-pruhová za 10 – 15 rokov, 

asi tak. Takže text interpelácie: BSK si plní svoje záväzky zo zmluvy o spolupráci zo 16.1.2012 

medzi Ministerstvom dopravy, Národnou diaľničnou spoločnosťou a BSK a pracuje na novej 

ceste II. triedy, konkrétne I. etapy obchvatu Grobov od križovatky Triblavina po Teplé pramene. 

Vzhľadom na to, že ostatné strany výrazne zaostávajú v plnení svojich záväzkov z tejto zmluvy 

a dokonca došlo k výraznej zmene stavby , kedy kolektory sa nebudú stavať vôbec, hoci mali 

byť hotové v 2015. Ako teda BSK bude postupovať, aby na D1 nedošlo ku kolapsu dopravy 

vďaka tomu, že BSK umožní vystavaním I. etapy obchvatu Grobov pripojenie spádových 

oblastí na D1. Teda od Grobov a od logistiky Triblavina. Aké má BSK možnosti toto ovplyvniť 

a ktoré možnosti využije. Disponuje BSK novými meraniami hustoty dopravy v ranných 

a poobedných špičkách na D1 a odhadmi počtu vozidiel, ktoré pribudnú na D1 po 

sprevádzkovaní križovatky Triblavina a jej napojení na D1? Má BSK nový časový 

harmonogram prác, odovzdanie 4 pruhu D1, D4 a R7, aby dokázal koordinovať postup prác 

na novej ceste II. triedy a obchvatu Grobov, Triblavina po Teplé pramene. Ďakujem. 



 

Juraj Droba 

 

Ďakujem za interpeláciu. Budeme štandardne ako úrad reagovať v dohodnutom termíne. 

Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Martin Vlačiky. Nech sa páči, odovzdávam 

slovo. 

 

Martin Vlačiky 

 

Ďakujem za slovo pán predseda. Ja mám iba takú požiadavku technického charakteru, že 

počas zastupiteľstva sme prišli na to, že v tomto rade nám nefunguje elektrická energia 

v zástrčkách, sa nám vybíjajú notebooky, tak by som poprosil do budúcna, aby to bolo 

opravené. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Samozrejme, že budeme to riešiť. Nech sa páči ďalším do rozpravy prihláseným je 

pán poslanec Jánošík. 

 

Juraj Jánošík 

 

Ďakujem veľmi pekne pán predseda. Ja len v krátkosti. 4.12. sa konala z môjho pohľadu veľmi 

významná akcia Učiteľská kapustnica, kde by som z tohto miesta chcel poďakovať pánovi 

predsedovi, riaditeľovi Odboru školstva, mládeže, športu Urbančíkovi Igorovi a jeho kolektívu. 

Samozrejme aj som veľmi rád, že túto akciu a vlastnoručne podávali kapustnicu, či to už pán 

predseda Juraj Droba, Igor Urbančík, ale aj poslanec Národnej rady a poradca nášho pána 

predsedu Braňo Gröhling. Čiže som za túto akciu veľmi vďačný. Táto akcia má veľmi pozitívne 

ohlasy. Volalo mi xy učiteľov, pedagógov. To bola prvá akcia konaná od vzniku BSK. Bolo tam 

zhruba okolo 1000 učiteľov a ja som veľmi vďačný ako tiež pedagóg za túto akciu a som 

nesmierne rád, že vedenie župy túto a takéto akcie podporuje. Prajem všetko dobré a veľká 

vďaka. 

Juraj Droba 

 

Veľmi pekne ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy. Mám tu však žiadosť 

od pána Miloša Maxima o vystúpenie na našom zastupiteľstve, takže dovoľte aby som vás 

vyzval teraz na hlasovanie o možnosti vystúpiť pre pána Maxima. Nech sa páči dávam 

hlasovať o tomto návrhu. Hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie č. 19 
 
Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. ZA hlasovalo 19 poslancov, proti 5, zdržalo sa 8, traja 

nehlasovali. Udeľujem týmto 3 minúty pre pána Maxima. Nech sa páči. Pán Maxim sa napriek 

písomnej žiadosti o vystúpenie nenachádza v miestnosti, takže prepadáva mu možnosť 

vystúpiť v rozprave. Vážené panie poslankyne, páni poslanci na záver programu dnešného 

rokovania Zastupiteľstva BSK mi dovoľte aby som sa vám úprimne poďakoval za účasť na 

dnešnom rokovaní a zároveň aj na všetkých pracovných stretnutiach, ktoré sme tento rok 

absolvovali či už v komisiách bilaterálne, alebo na zastupiteľstvách. Myslím, že sa podarilo 

naštartovať veľké zmeny a všetky, ktoré robíme, snažíme sa ich robiť aj vy aj ja, aj náš úrad 



v prospech obyvateľov BSK. Verím, že v tomto duchu budeme pokračovať aj v budúcom roku. 

Dovoľte mi ešte na záver pozvať vás na jednu milú udalosť. Stredná odborná škola 

gastronómie a hotelových služieb už tradične v predvianočnom období organizuje v spolupráci 

s BSK Župnú zabíjačku. Tá sa uskutoční zajtra, v sobotu 15. decembra na Farského 9. Ja tam 

budem osobne od 10:30 do 12:00. Ak chcete tak príďte, bude to veľmi taká milá, príjemná 

bodka za celým rokom a všetkým, ktorých z vás vidím v tomto roku naposledy vám želám 

pokojné Vianoce, bohom požehnané Vianoce v kruhu vašich najmilších a do nového roka 

2019 len to najlepšie. Najbližšie zastupiteľstvo bude 8. februára 2019 podľa programu, ktorý 

sme si dnes schválili. A úplne posledná informácia, dovoľte aby som vás pozval aj dnes na 

obed. Podáva sa vianočná kapustnica, grilovaný losos so šafranovou omáčkou a makové 

šúľance. Nech sa páči a dobrú chuť. 
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